
 

                            Protokół Nr XV/2008 
                        z Sesji Rady Gminy Darłowo 
                       z dnia  19 marca   2008 roku 
            - sala konferencyjna Urzędu Gminy Darłowo 
 

 
            Przewodniczący Rady Gminy p. Władysław 
Krakowiak o godzinie 10°° otworzył Sesję i po powitaniu 
radnych i gości oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co 
wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób – 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
 
                                                       
Ponadto w sesji udział wzięli: 
• Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo 
• Pani Krystyna Kisielewska  –  Skarbnik Gminy 
• Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy 
• Pani Małgorzata Ejsmont  – Radca Prawny 
• Pani Ewa Szymczak –   Kierownik  Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej 
• Pan Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu UŜyteczności 

Publicznej w Dąbkach 
• Pan Włodzimierz Błaszczak – Kierownik Powiatowego Biura 

Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Darłowie 
• Pan Krzysztof Mojsym – Zastępca Komendanta Powiatowego  

Policji w Sławnie  
• Pan Artur śyluk – Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w 

Darłowie 
• Pan Mikołaj Kaczanowicz – Komendant StraŜnicy StraŜy 

Granicznej w Darłowie 
• Pan Krzysztof  Pietruszka – Zastępca Komendanta Powiatowego 

Państwowej StraŜy PoŜarnej w Sławnie.  
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Lista zaproszonych gości  stanowi załącznik Nr 2 do 
niniejszego protokołu. 
 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
           

                                 
Na Sekretarza powołano radnego Jana Fraszko. W 
głosowaniu wzięło udział 15 radnych, głosując  
następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0  
głosów  „wstrzymujących   się”. 
 
Na protokolantkę Przewodniczący powołał p. ElŜbietę 
Koralewską-Winiarek. 
                   
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław 

Krakowiak poprosił wszystkich zebranych o uczczenie 

minutą ciszy pamięci śp. Zbigniewa Galka – Wójta Gminy 

Postomino oraz śp. Stanisława Kapuścińskiego – 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo w latach: 

1990 – 1994. 

  
Ad.1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
                                         
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XV 
Sesję Rady Gminy Darłowo / zał. Nr  4/. 
 
ZMIANY W PORZĄDKU OBRAD: 
----------------------------------------------- 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz  zgłosił  zmiany 
do porządku obrad proponując:  

I. wycofanie projektów uchwał: 
 
a) projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Szczecinie. DRUK NR 30/2008. 
(zał. Nr 5) 
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b) projektu uchwały w sprawie zabezpieczenia 
zobowiązania w formie weksla in blanco. DRUK NR 
31/2008. (zał. Nr 6) 

 
II. wprowadzenie następujących projektów uchwał: 
 

a) projektu uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy 
Darłowo do nabycia nieruchomości (dot. dz. 78/2 w 
Bukowie Morskim). DRUK NR 32/2008.  

b) projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. dz. o nr 
geodze. 473/1 w Wiekowicach), DRUK NR 33/2008.  

c) Projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XIII/168/2007 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 grudnia 
2007 roku w sprawie  przystąpienia do sporządzenia 
zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Darłowo”. 
DRUK NR 34/2008.  

d) Projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XIII/169/2007 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 grudnia 
2007 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Darłowo. DRUK NR 35/2008. 

 
 
GŁOSOWANIA: 
W związku z w/w propozycjami zmian w porządku obrad 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław 
Krakowiak zarządził następujące głosowania: 
 
I GŁOSOWANIE: 

Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy Darłowo p. 
Franciszka Kupracza  : o wycofanie z porządku obrad 
dzisiejszej sesji  
a)projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Szczecinie. DRUK NR 30/2008. 
b)projektu uchwały w sprawie zabezpieczenia zobowiązania 
w formie weksla in blancko. DRUK NR 31/2008. 
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W głosowaniu nad wycofaniem w/w projektów  z porządku obrad wzięło 
udział 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów  „wstrzymujących  się”. 
 
Rada Gminy Darłowo  wycofała w/w projekty uchwał  z porządku obrad 
sesji. 
                                                    
II GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem zgłoszonym przez Wójta Gminy  Darłowo p. 
Franciszka Kupracz  dot. wprowadzenia  następującego 
projektu  uchwały: 
 
a)projektu uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy 
Darłowo do nabycia nieruchomości (dot. dz. 78/2 w Bukowie 
Morskim). DRUK NR 32/2008.  
 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu uchwały  do porządku 
obrad wzięło udział 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 

 
III GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka Kupracza 
dot.  wprowadzenia  następującego projektu  uchwały: 
 
b)projektu uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dot. dz. o nr geodze. 
473/1 w Wiekowicach), DRUK NR 33/2008. 
 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu  do porządku obrad wzięło 
udział 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”. 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 

 
IV GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka Kupracza 
dot.  wprowadzenia  następującego projektu  uchwały: 
 
c) projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XIII/168/2007 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 grudnia 2007 
roku w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany  
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„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Darłowo”. DRUK NR 34/2008. 
 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu  do porządku obrad wzięło 
udział 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”. 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 

 
V GŁOSOWANIE: 
Nad wnioskiem Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka Kupracza 
dot.  wprowadzenia  następującego projektu  uchwały: 
 
d) projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XIII/169/2007 Rady Gminy Darłowo z dnia 19 grudnia 2007 
roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Darłowo. DRUK NR 35/2008. 
 
 
W głosowaniu nad wprowadzeniem w/w projektu  do porządku obrad wzięło 
udział 15 radnych, głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”. 
Rada Gminy Darłowo wyraziła zgodę na wprowadzenie w/w punktu do 
porządku obrad. 

 
 
Wobec uzyskania akceptacji rady gminy  do wprowadzenia w/w zmian w 
porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław 
Krakowiak przedstawił następujący porządek obrad: 
 
Porządek obrad: 
1.Sprawy organizacyjne: 

1.1.Otwarcie sesji. 
1.2.Stwierdzenie quorum. 
1.3.Ustalenie  porządku obrad. 
1.4.Przyjęcie protokołu  z XIV sesji V kadencji Rady 
Gminy   Darłowo z dnia  25 stycznia    2008  roku. 
 

2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  
• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 

aktualnej sytuacji finansowej gminy. 
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3. Informacja Wójta Gminy Darłowo: 
• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między 

sesjami. 
        
4.Interpelacje Radnych.                                         
                                                                                               
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na  XIV  
sesji   Rady    Gminy    Darłowo oraz w okresie między 
sesjami.                                    
 
6.   Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    
Gminy     Darłowo. 
 
 
                                      
7. OCENA STANU PORZĄDKU I BEZPIECZEŃSTWA 
PUBLICZNEGO ZA    2007 ROK: 
* Wystąpienie:  
* Komendanta Powiatowego Policji w Sławnie 
* Zastępcy Komendanta Komisariatu Policji w Darłowie 
* Komendanta StraŜnicy StraŜy Granicznej w Darłowie 
* Komendanta Powiatowego Państwowej StraŜy PoŜarnej w     
   Sławnie. 
     
8. CZAS DLA SAMORZĄDU. 
 
9.SPRAWOZDANIE Z REALIZACJI GMINNEGO PROGRAMU      
   PROFILAKTYKI I ROZWIĄZYWNIA PROBLEMÓW    
   ALKOHOLOWYCH ORAZ GMINNEGO PROGRAMU     
   PRZECIWDZIAŁANIA NARKOMANII  ZA   2007 ROK. 
 
10. REALIZACJA UCHWAŁ RADY GMINY DARŁOWO ZA ROK    
     2007. 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo     
      na 2008 rok.  DRUK NR 17/2008. 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr     
      XIV/179/2008 Rady Gminy   Darłowo z dnia 25 stycznia     
     2008 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu na   finansowanie     
    zadań inwestycyjnych Gminy Darłowo.  DRUK NR 18/2008. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu profilaktyki i     
      opieki nad  dzieckiem i rodziną w latach 2008-2013 dla     
      Gminy Darłowo. DRUK NR   19/2008. 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu     
      przeciwdziałania  przemocy w    rodzinie na lata 2008-2013     
      dla Gminy Darłowo. DRUK NR 20/2008. 
 
15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego          
      wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej kategorii      
      zaszeregowania w tabeli miesięcznych   stawek wynagrodzenia     
      zasadniczego oraz wartości jednego punktu w     Gminnym     
     Ośrodku Pomocy Społecznej w Darłowie. DRUK NR 21/2008.  
 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe    
      zaopatrzenie w  wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków.     
      DRUK NR 22/2008. 
 
17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu     
      konsultacji dotyczących    podziału sołectwa Cisowo na dwa      
      sołectwa. DRUK NR 23/2008. 
 
18. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości     
      stanowiącej własność    Gminy Darłowo. (dot. działki  o nr     
      geodez. 116 w Dąbkach). DRUK NR    24/2008. 
 
19. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości     
      stanowiącej własność    Gminy Darłowo. (dot. działki o nr     
      geodez. 120/24 2 Bobolinie). DRUK     NR 25/2008. 
                                                     
20. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości     
      stanowiącej własność    Gminy Darłowo. (dot. działki o nr      
      geodez. 278/30 w Bobolinie). DRUK NR 26/2008. 
 
21. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości     
      stanowiącej własność   Gminy Darłowo. (dot. działki o nr     
      geodez. 23/14 w JeŜyczkach). DRUK NR 27/2008.  
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22.Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości            
     stanowiącej własność Gminy   Darłowo. (dot.   nieruchomości          
     zabudowanej oznaczonej nr 146 w Dobiesławiu). DRUK NR          
     28/2008.  
 
23. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad korzystania ze     
     stołówek szkolnych w  tym wysokości opłat za posiłki w      
     szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo. DRUK NR     
     29/2008. 
 
24. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy     
      Darłowo do nabycia   nieruchomości (dot. dz. 78/2 w Bukowie     
      Morskim).  DRUK NR 32/2008. 
 
25. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości     
      stanowiącej własność Gminy     Darłowo (dot. dz. o nr geodez.    
      473/1 w Wiekowicach). DRUK NR 33/2008.     
      
26. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr     
      XIII/168/2007 Rady Gminy Darłowo    z dnia 19 grudnia     
     2007 roku w sprawie przystąpienia  do sporządzenia zmiany     
    „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania     
     przestrzennego Gminy   Darłowo. DRUK NR 34/2008. 
 
27. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr     
      XIII/169/2007 Rady Gminy Darłowo   z dnia 19 grudnia 2007     
     roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany     
     miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy     
     Darłowo. DRUK NR   35/2008. 
  
28. Wolne wnioski i zapytania. 
 
29. Zakończenie sesji.   
 
 
W głosowaniu nad powyŜszym porządkiem obrad wzięło udział 15 radnych, 
głosując następująco: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
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Ad. 1.4. 
Przyjęcie protokołu  z XIV sesji V kadencji Rady Gminy   
Darłowo z dnia  25 stycznia    2008  roku. 

 
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z XIV   sesji V 
kadencji  Rady Gminy Darłowo z dnia  25 stycznia   2008 roku 
był do wglądu w Biurze Rady Gminy Darłowo oraz został wyłoŜony 
jedną godzinę przed sesją w celu naniesienia ewentualnych 
poprawek. 
                                                                                
Radni nie zabrali głosu w przedmiotowej sprawie. 
                                                                                          
Rada Gminy Darłowo w głosowaniu, w którym udział wzięło 15 
radnych, głosując następująco: 
• 15 głosów „za” 
• 0 głosów „przeciw” 
• 0 głosów „wstrzymujących  się” 
przyjęła protokół z XIV sesji Rady Gminy Darłowo z dnia  25 
stycznia    2008 roku. 

 
Ad. 2.Informacja Wójta Gminy Darłowo:  

• o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem 
aktualnej sytuacji finansowej gminy. 

 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił sprawozdanie z 
działalności w okresie między sesjami od 26 stycznia 2008 roku do 18 marca 
2008 roku. (zał. Nr  6). 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz na podstawie wyciągu z dnia 18 
marca 2008 roku przedstawił kondycję finansową gminy (zał. Nr. 7). 
 
„Stan środków na koncie podstawowym wynosi: 236 578,43 zł. 

• Lokaty: 800 000,00 zł. 
• Wydatki: 
• Rachunki do zapłaty: 36 511,52 zł 
• Wypłata świadczeń rodzinnych: 200 063,00 zł 
• Wypłata stypendiów socjalnych: 60 000,00 zł”. 

 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜsze informacje bez uwag. 
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Ad. 3. Informacja Wójta Gminy Darłowo: 

• o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między 
sesjami. 

 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił realizację uchwał 
podjętych na XIV sesji Rady Gminy Darłowo. )zał. Nr 8). 
 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą  informację bez uwag. 
 
 
Ad. 4.Interpelacje Radnych.      
 
Na  sesji  radni złoŜyli następujące informacje: 

• radny Mirosław Gałuszkiewicz w sprawie: 

• wyznaczenia terminu wizji na zniszczoną drogę przez Zakład Usług 
Leśnych, mającego bazę na posesji p. Andrzeja śukowskiego. Obecnie 
droga jest nieprzejezdna. (zał. Nr 9). 

• radny Mieczysław Jączek w sprawie: 
• zainstalowania lampy oświetleniowej na drodze dojazdowej do kościoła 

we wsi Krupy oraz utwardzenia tej drogi. (zał. Nr 10). 
• radny Kazimierz Kołtun w sprawie: 
• zainstalowania dodatkowego oświetlenia (1 lampy) na drodze w 

Porzeczu.  
• udroŜnienia przepustu w miejscowości Porzecze. (zał. Nr 11). 

                                                                                               
Ad. 5.  
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na  XIV  sesji   
Rady    Gminy    Darłowo oraz w okresie między sesjami.                                   
 
Odpowiedzi na interpelacje radnych i wnioski sołtysów udzielił p. Franciszek 
Kupracz – Wójt Gminy Darłowo. (zał. Nr 12).         
 
Odpowiedzi na interpelacje otrzymali następujący radni: p. Marian 
Szczepaniak, p. Irena Brzezińska, p. Kazimierz Kołtun, p. Jan 
Mikołajczyk, p. Jan Małecki, p. Mirosław Gałuszkiewicz. 
 
Odpowiedzi na interpelacje otrzymali następujący sołtysi: p. Iwona Glaza – 
Sołtys Zakrzewa, p. Ryszard Jendrysiak – Sołtys Boryszewa, p. 
Genowefa Domańska – Sołtys Bukowa Morskiego, p. Wanda Hańczaryk – 
Sołtys Cisowa, p. Piotr Skoczek – Sołtys Dobiesławia, p. Sylwia Dęga – 
Sołtys JeŜyczek, p. Jadwiga Solecka – Sołtys Wiekowic, p. Kazimierz 
Grzybak – Sołtys Wiekowa, p. Mieczysław Wrona – Sołtys Nowego 
Jarosławia, p. Janusz Gawęda – Sołtys Zielnowa. 
 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą  informację bez uwag. 
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Ad.6.    
Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady    
Gminy     Darłowo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przedstawił 
sprawozdanie z działalności komisji Rady Gminy Darłowo. (zał. Nr  13): 
 
 
„W okresie od  25 stycznia   2008 roku ,  to jest od daty XIV sesji Rady 
Gminy Darłowo V kadencji:  
następujące komisje odbyły posiedzenia: 
 
Komisja Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i  
Infrastruktury Technicznej odbyła: 
 
2 posiedzenia: 19 lutego   oraz 14 marca  2008 roku  zajmując się 
następującą tematyką: 
 
Współpraca z Radą Powiatową Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej w Sławnie. W trakcie 
spotkania zajmowano się następującymi sprawami: a) ubezpieczenie w rolnictwie, b) 
informacja z realizacji dopłat oraz działania PROW na 2008 rok, c) informacja o realizacji i 
planie szkoleń na 2008 rok, d) informacja o zamierzeniach w zakresie dopłat wapnowania 
gleb. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na XV Sesję Rady Gminy Darłowo. 
3. Realizacja uchwał Rady Gminy Darłowo za 2007 rok. 
 

Komisja Gospodarki Gminnej, Finansów i BudŜetu  odbyła: 

 
1 posiedzenie: 11 marca    2008 roku   zajmując się następującą tematyką: 
 
1. Zaopiniowanie projektów uchwał na XV Sesję Rady Gminy Darłowo. 
2. Realizacja uchwał Rady Gminy Darłowo za 2007 rok. 
  

Komisja Oświaty i  Kultury Fizycznej odbyła: 

 
1 posiedzenie:  7 marca    2008 roku   o  następującej tematyce: 
 
Zapoznanie się z korespondencją Dyrektora i Rady Rodziców  Zespołu Szkół nr 3 w 
Dąbkach oraz odpowiedzią Wójta Gminy Darłowo. 
Informacja nt. dofinansowania kosztów kształcenia młodocianych pracowników. 
Sprawozdanie z działalności świetlic środowiskowych za 2007 rok. 
Realizacja uchwał Rady Gminy Darłowo za 2007 rok. 
Zaopiniowanie projektów uchwał na XV Sesję Rady Gminy Darłowo.   
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Komisja Prawa , Opieki Społecznej i Zdrowia odbyła: 
  
1 posiedzenie: 17 marca    2008 roku  zajmując się następującą problematyką: 
1. Zaopiniowanie projektów uchwał na XV Sesję Rady Gminy Darłowo. 
2. Realizacja uchwał Rady Gminy Darłowo za 2007 rok. 
3. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i     
    Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu     
    Przeciwdziałania Narkomanii za 2007 rok. 
 
                                                                                
Komisja Rewizyjna odbyła: 
 
2  posiedzenia:  21 lutego oraz 10 marca   2008 roku : zajmując się następującą tematyką: 

1. Kontrola kosztów utworzenia i wyposaŜenia Gminnego Punktu 
Przygotowywania Posiłków w Bobolinie. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na XV Sesję Rady Gminy Darłowo. 
3.   Kontrola dokumentacji dotyczącej : 
       a) kosztów utrzymania Gminnego Punktu Przygotowywania Posiłkow w     
           Bobolinie za 2007 rok 
      b) kosztów utrzymania Ośrodka Zdrowia przy ul. M.C.Skłodowskiej w     
          Darłowie za 2007 rok, 
     c) kosztów utrzymania budynku Urzędu Gminy Darłowo przy ul.      
         O.D.Tynieckiego   za 2007 rok. 

 
       
Komisja Organizacyjno-Programowa  odbyła : 
 
1 posiedzenie w dniu    28 lutego       2008  roku zajmując się tematyką 
ustalenia daty i porządku obrad  XV    Sesji Rady Gminy „. 
 
Rada Gminy Darłowo przyjęła powyŜszą informację bez uwag.  
 

                                      
Ad. 7.  
OCENA STANU PORZĄDKU I BEZPIECZEŃSTWA 
PUBLICZNEGO ZA    2007 ROK: 
* Wystąpienie:  
* Komendanta Powiatowego Policji w Sławnie 
* Zastępcy Komendanta Komisariatu Policji w Darłowie 
* Komendanta StraŜnicy StraŜy Granicznej w Darłowie 
*Komendanta Powiatowego Państwowej StraŜy PoŜarnej w        
  Sławnie. 
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I. Komendant Placówki StraŜy Granicznej w Darłowie kpt. mgr 
Mikołaj Kaczanowicz przedstawił  sprawozdanie z realizacji 
zadań na terenie Gminy Darłowo w 2007 roku. (zał. Nr 14). 

II. Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Państwowej 
StraŜy PoŜarnej kpt. Krzysztof Pietruszka przedstawił ocenę 
stanu ochrony przeciwpoŜarowej i innych miejscowych 
zagroŜeń na terenie Gminy Darłowo za okres od 1 stycznia do 
31 grudnia 2007 roku. (zał. Nr 15). 

III. Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Darłowie 
podkom.mgr Artur śyluk przedstawił ocenę stanu zagroŜenia 
ładu i porządku publicznego na terenie Gminy Darłowo za 
rok 2007. (zał. Nr 16). 

 
• Pan Mikołaj Kaczanowicz – Komendant Placówki Straży Granicznej w Darłowie 

powiedział m.in.: Od 21 grudnia 2007 roku Polska weszła w skład państw układu w 
Schengen. Granica morska w Darłowie stała się granicą układu państw Schengen. 
Zwiększył  się w związku z tym teren służbowej odpowiedzialności Placówki Straży 
Granicznej w Darłowie.  W dalszym ciągu kontrolowany jest ruch w porcie statków 
handlowych. Ruch statków rybackich do 36 godzin nie podlega kontroli granicznej. 
Statki rybackie są kontrolowane wyrywkowo. Ruch jachtowy odbywa się bez 
kontroli. Zwolnione z odpraw są również promy. Na trasie promowej Darłowo-Nexel 
nie będzie kontroli granicznej na 99,9%, straż graniczna zobowiązana jest do 
wykonywania nadzoru nad linią. Zwiększyła się wielkość przeładunku w porcie ze 
względu na przywóz węgla z obwodu kalingradzkiego. Port w dalszym ciągu ma się 
rozwijać. W planach przewidziany jest 5-krotny wzrost przeładunku w porcie w ciągu 
najbliższych dwóch lat. Niezbędną inwestycją było by uruchomienie taboru 
kolejowego w związku ze zwiększonym ruchem ciężarówek w najbliższym czasie 
związanym z uruchomieniem kopalni piasku w Gminie Malechowo. W stosunku do 
roku ubiegłego wzrósł również ruch pasażerski. W okresie sprawozdawczym 
funkcjonariusze Straży Granicznej przeprowadzili  431 patroli własnych oraz 107 
patroli z Policją. Do służby na terenie Gminy Darłowo wykorzystano 1 088 
funkcjonariuszy. W wyniku prowadzonych służb : wylegitymowano 1064 osoby, 
pouczono : 47 osób oraz skontrolowano 793 pojazdy. Zatrzymano 30 sprawców 
przestępstw oraz wykroczeń (m.in. za wyłudzanie kredytów bankowych, za 
prowadzenie pojazdów pod wpływem alkoholu, za kierowanie jednostką pływającą 
pod wpływem alkoholu, za próbę wręczenia korzyści majątkowej funkcjonariuszowi 
Policji, za kradzież). W czasie służb ujawniono towar pochodzący z kradzieży lub 
przestępstwa na łączną wartość : 21 tys. 200 zł oraz alkohol bez akcyzy na wartość : 
19 tys. 325 zł oraz sprzęt kłusowniczy. 
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•  Mandatami karnymi ukarano 99 osób na łączną wartość 14 tys. 310 zł oraz 168 
punktów karnych. Straż Graniczna prowadzi również działania prewencyjne w 
szkołach. W tym miejscu Komendant podziękował Dyrektorom szkół w Kopnicy i w 
Dąbkach za zaproszenie i zorganizowanie spotkań z dziećmi i młodzieżą m.in. na 
tematy szkodliwości spożywania narkotyków oraz zachowania się w momencie 
ataku  psa. W sezonie letnim funkcjonariusze dokonywali wzmożonych  patroli oraz 
kontroli pojazdów służących do przewozu dzieci i młodzieży. Stopień 
bezpieczeństwa w 2008 roku nie powinien ulec pogorszeniu. Na terenie Polski nie 
ma potwierdzonych działań terrorystycznych. Pojawiają się natomiast sygnały 
dotyczące przemieszczania się cudzoziemców. Zwiększyło się nielegalne 
opuszczanie  specjalnych ośrodków dla cudzoziemców.  Przez Koszalin i Sławno 
wiodą trasy przerzutów cudzoziemców. Każdy pobyt cudzoziemca na naszym 
terenie powinien być zgłaszany do służb granicznych.  W związku z tym mówca 
zwrócił się z prośbą do sołtysów  i mieszkańców Gminy Darłowo o zgłaszanie 
sygnałów dotyczących w/w  spraw. Ze swojej strony Komendant Placówki Straży 
Granicznej w Darłowie zapewnił, że dołoży wszelkich starań, aby zapewnić 
bezpieczeństwo na tym samym poziomie co dotychczas. 

 
• p. Krzysztof Pietruszka – Zastępca Komendanta Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej w Sławnie: przedstawiając bardzo obszernie ocenę stanu ochrony 
przeciwpożarowej na terenie Gminy Darłowo , powiedział m.in. : w 2007 roku 
zanotowano ogółem 127 interwencji jednostek ochrony przeciwpożarowej. Ogółem 
było  47  pożarów, w tym: małych: 43, średnich: 4. Ogółem miejscowych zagrożeń 
było: 80, w tym małych: 70 oraz lokalnych: 10. Zanotowano 3 fałszywe alarmy w 
dobrej wierze. Przyczynami powstania pożarów na terenie gminy w ubiegłym roku 
były m.in.:  nieostrożność przy posługiwaniu się ogniem otwartym, nieostrożność 
przy wypalaniu pozostałości roślinnych na polach, wady urządzeń ogrzewczych na 
paliwo stałe, nieprawidłowa eksploatacja urządzeń ogrzewczych na paliwo stałe, 
nieprawidłowa eksploatacja urządzeń i instalacji elektrycznych, podpalenia. 
Przyczynami powstawania miejscowych zagrożeń były m.in. niezachowanie zasad 
bezpieczeństwa ruchu środków transportu, wady konstrukcji budowlanych, 
huragany, silne wiatry, tornada, gwałtowne opady atmosferyczne i przybory wód, 
nietypowe zachowania się zwierząt oraz owadów, stwarzające zagrożenie. Ogółem 
w działaniach ratowniczych na terenie Gminy Darłowo zaangażowanych było 116 
zastępów  (314 ratowników)  z  Państwowej Straży Pożarnej, 81 zastępów  (449 
ratowników) z OSP. 
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• Jednostkami  OSP włączonymi do krajowego systemu są: Domasławice, Stary 

Jarosław i Wiekowice . Od Komendanta Głownego PSP na funkcjonowanie 
jednostek włączonych do KSRG , w/w trzy jednostki  otrzymały do dyspozycji   po ok. 
7-8 tys. zł dotacji na zakup nowego sprzętu. W 2007 roku na terenie Gminy Darłowo 
przeprowadzone zostały czynności kontrolne przestrzegania przepisów p.poż. , 
głównie w obiektach w których organizowany był letni wypoczynek, ze szczególnym 
uwzględnieniem obiektów przeznaczonych na wypoczynek dzieci i młodzieży. 
Skontrolowano 35 obiektów ,w tym typowych obiektów wypoczynkowych: 32 oraz 3 
domy jednorodzinne. Ogółem stwierdzono 25 nieprawidłowości dotyczących 
głownie: a) nie zapewnienia właściwych warunków ewakuacji (8), b) instalacji 
elektrycznych (3) , wyposażenia w podręczny sprzęt (6), przygotowania 
organizacyjnego personelu obiektów w zakresie ewakuacji (3), instalacji grzewczo-
kominowych (2), braku wymaganych dokumentacji (3). Wydano pięć decyzji 
administracyjnych oraz  wystawiono trzy  mandaty karne. W analizowanym okresie 
dokonano trzech odbiorów obiektów przed przystąpieniem do użytkowania. Zajęto 
jedno stanowisko o wniesieniu sprzeciwu na użytkowanie. Działania ratownicze i 
kontrolne rozpoznawcze pokazały, że nastąpiła poprawa w zaopatrzeniu wodnym 
(lepszy stan sieci hydrantowej). W tym miejscu Komendant podkreślił, że można 
spotkać się z hydrantami, których nie można otworzyć, dlatego zwrócił się z prośbą 
o  zabezpieczenie hydrantów i utrzymywanie ich w należytym stanie. Należy również 
rozważyć możliwość doposażenia jednostek OSP z terenu Gminy Darłowo w średnie 
i ciężkie pojazdy ratowniczo-gaśnicze, co poprawiłoby skuteczność podejmowanych 
działań. Nastąpił radykalny spadek członków OSP, szczególnie ze względu na 
wyjazdy  do pracy za granicę. Należałoby poprawić stopień wyszkolenia strażaków, 
ratowników z jednostek OSP poprzez kierowanie ich na kursy organizowane przez 
Komendę Powiatową i Komendę Wojewódzką Państwowej Straży Pożarnej. 
Szkolenia podstawowe odbywają się w Darłowie i w Sławnie, specjalistyczne w 
Bornym Sulinowie. Należy wspólnie z samorządami lokalnymi oraz podmiotami 
ratowniczymi z terenu powiatu sławieńskiego kontynuować prace nad 
doskonaleniem systemu powiadamiania i łączności. Bardzo ważne jest prowadzenie 
wspólnej polityki informacyjnej w celu zaznajomienia społeczeństwa z zasadami 
funkcjonowania i możliwościami rozwoju Krajowego Systemu Ratowniczo-
Gaśniczego. W ostatnim czasie zwiększyła się liczba pożarów kominów. 
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• Komendant poprosił wszystkich sołtysów, radnych aby wśród mieszkańców 

rozpropagowali informację, żeby zaprzestać płacenia kominiarzom za brak 
czynności. Każda wykonana czynność przez kominiarza powinna zaleźć 
odzwierciedlenie w wystawionym rachunku, który należy przechowywać.  Od maja 
2008 roku prowadzone są akcje otwartych strażnic w celu zwiedzania ich przez 
młodzież i dzieci. Ponadto Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej jest 
otwarta na propozycje wyjazdu jednostek do szkół, po uprzednim zgłoszeniu  np. na 
Dzień Dziecka. 

         
• p. Artur Żyluk – Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Darłowie: Oceniając 

stan zagrożenia ładu i porządku publicznego na terenie Gminy Darłowo w 2007 roku 
należy przypomnieć, że do podstawowych zadań Policji należy ochrona życia i 
zdrowia ludzi oraz mienia przed bezprawnymi zamachami naruszającymi te dobra. 
Policja chroni bezpieczeństwo i porządek  publiczny, w tym zapewnia spokój w 
miejscach publicznych oraz zapewnia bezpieczeństwo i porządek w ruchu 
drogowym. W roku 2007 policjanci Komisariatu Policji  w Darłowie, przy realizacji 
wyznaczonych zadań, wspomagani byli przez funkcjonariuszy  Komendy Powiatowej 
w Sławnie , głównie w zakresie kontroli ruchu drogowego oraz w okresie 
wakacyjnym  przez policjantów Oddziałów Prewencji Komendy Wojewódzkiej Policji 
w Szczecinie. Szczególne znaczenie w rozpoznawaniu zagrożeń i przeciwdziałaniu 
przyczynom ich powstawania ma praca dzielnicowych. Dzielnicowi inicjują i 
organizują działania społeczności lokalnych mające na celu zapobieganie 
popełnianiu przestępstw i wykroczeń. Zajmują się profilaktyką dotyczącą przemocy 
w rodzinie. Realizują działania profilaktyczne w zakresie ograniczania demoralizacji i 
przestępczości nieletnich. Do ich zadań zalicza się również profilaktyka i 
rozwiązywanie problemów alkoholowych i zapobieganie przemocy w rodzinie. W 
roku 2007 zadania te na terenie Gminy Darłowo realizowane były przez Zespół 
Dzielnicowych KP w Darłowie. W sezonie letnim, z uwagi na zwiększony ruch 
turystyczny, dzielnicowi wspomagani byli przez funkcjonariusza Referatu 
Kryminalnego KP w Darłowie. Ponadto, dzięki współdziałaniu z Urzędem Gminy w 
Darłowie, a zwłaszcza Wójtem Gminy Darłowo, na terenie gminy w okresie letnim 
zwiększono liczę służb patrolowo-interwencyjnych. Służby te wykonywane były 
przez 4 funkcjonariuszy Oddziałów Prewencji Komendy Wojewódzkiej Policji w 
Szczecinie. Policjantów tych skierowano w rejon najbardziej zagrożony 
przestępczością w okresie letnim tj. do Dąbek. 
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• Od lat rejon Gminy Darłowo charakteryzuje się tym, że w miesiącach letnich 

następuje znaczne zwiększenie zagrożenia przestępczością spowodowane 
wzrostem ruchu turystycznego. Podobnie było w 2007 roku. Wśród przestępstw 
dominowały drobne kradzieże, kradzieże z włamaniem. Do przyczyn ułatwiających 
działania przestępcom, tak jak w poprzednich latach,  należy zaliczyć: pozostawienie 
przed wyjściem na plażę, na spacer otwartych okien w pokojach hotelowych, 
pensjonatach, nieuwaga przy zakupach – niejednokrotnie  zdarzało się, że podczas 
zakupów na straganie, czy w sklepie turysta, przez roztargnienie, pozostawiał 
portfel. Podczas wypoczynku na plaży wczasowicze pozostawiali, bez ochrony 
drobne przedmioty, takie jak: telefony komórkowe, aparaty fotograficzne, portfele z 
dokumentami i pieniędzmi. Szczególnie podatni na tego typu zjawiska są koloniści. 
W tych przypadkach przedmiotem kradzieży są głównie telefony komórkowe. 
Nierzadko przyczyną utraty jest zagubienie takiego telefonu. W związku z tym 
bardzo ważne są działania zapobiegawcze prowadzone przez Policję jak i przez 
właścicieli, zarządców miejsc wypoczynku. W 2007 roku funkcjonariusze Komisariatu 
Policji w Darłowie prowadzili akcje propagujące sposoby bezpiecznego zachowania 
podczas wypoczynku. Akcje prowadzono wśród turystów przebywających w 
ośrodkach wczasowych, młodzieży  wypoczywającej na koloniach, obozach. W tym 
zakresie współpracowano z przedstawicielami oświaty Gminy Darłowo, służbami 
ochrony działającymi na terenie gminy, ratownikami WOPR, Strażą Graniczną. 
Przedmiotem przestępstwa kradzieży były wszelkiego typu narzędzia 
przechowywane w  pomieszczeniach gospodarczych, złom pozostawiony na terenie  
prywatnym, rowery, kable elektryczne. W sezonie letnim dominowały kradzieże 
telefonów komórkowych, aparatów fotograficznych i drobnych kwot pieniędzy. W 
2007 roku odnotowano wzrost liczby kolizji drogowych z 54 w 2006 roku do 64 w 
ocenianym okresie. Liczba wypadków drogowych utrzymała się na takim samym 
poziomie: w 2006 r. i w 2007 r. odnotowano 6 wypadków drogowych na terenie 
gminy. Nie odnotowano wypadków ze skutkiem śmiertelnym (w 2005 r. były dwa 
takie przypadki). W 2007 r. nie było przypadków utonięć.  
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• Działania prewencyjne prowadzone w 2007 roku przez funkcjonariuszy Komisariatu 
Policji w Darłowie przedstawiają  się następująco: przeprowadzono 183 interwencje 
domowe i publiczne, prowadzono spotkania z młodzieżą szkolną w szkołach i 
miejscach wypoczynku, kierowano wnioski do Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych, występowano do sądu rodzinnego z informacjami 
dotyczącymi demoralizacji i przestępczości wśród nieletnich. Stwierdzono 305 
wykroczeń. Wobec sprawców wykroczeń stosowano postępowanie mandatowe, 
kierowano wnioski o ukaranie do sądu, ale głównie stosowano środki oddziaływania 
wychowawczego w postaci pouczenia. Oceniając stan ładu i porządku publicznego 
na terenie Gminy Darłowo stwierdzono, że rok 2007 był bezpieczniejszy od roku 
poprzedniego. Spadła liczba przestępstw, zarówno w ciągu  roku 2007, jak i w 
miesiącach letnich. Nie odnotowano zabójstw i rozbojów. Kierunki działania 
Komisariatu Policji w Darłowie na rok 2007 zostały prawidłowo wskazane. W związku 
z tym priorytety z zakresu zapobiegania przestępczości i czynnego zwalczania jej 
przejawów będą kontynuowane w bieżącym roku – zakończył p. Artur Żyluk, 
Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Darłowie. 

 
Dyskusja: 
 

• p. Józef Szymacha – radny: zapytał czy trzeba mieć zezwolenie na 
okazjonalne pokazy rakiet? Według radnego strzelanie z rakiet stwarza 
bardzo realne zagroŜenie poŜarem. 

  
• Odp. p. Krzysztof Pietruszka – Zastępca Komendanta Państwowej 

StraŜy PoŜarnej w Sławnie: kaŜdorazowo na  pokazy sztucznych ogni 
potrzebne jest zezwolenie, które wydaje straŜ po uwzględnieniu 
warunków zabudowy i warunków atmosferycznych. UŜycie rakiet z 
okazji imienin na ośrodkach wczasowych jest nielegalne i po 
ewentualnym zgłoszeniu  moŜe zostać ukarane. 

 
 
• p. Władysław Krakowiak – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo: 

uwaŜa, Ŝe jednostka straŜy w Darłowie została bardzo okrojona 
kadrowo. Przy tak małej obsadzie jednostki straŜy , wynoszącej 4-6 
osób , nie jest moŜliwa obsługa dwóch zdarzeń poŜarowych 
jednocześnie. Czy jest moŜliwość w chwili obecnej zwiększenia etatów 
w straŜy w Darłowie ? Coraz mniej jest straŜaków w Ochotniczych 
StraŜach PoŜarnych, wielu powyjeŜdŜało za granicę do pracy. Jest 
duŜym problemem niejednokrotnie zebranie ekipy na wyjazd do 
poŜaru. 
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• Odp. p. Krzysztof Pietruszka – Zastępca Komendanta Państwowej 

StraŜy PoŜarnej w Sławnie: Komendant Powiatowej  Państwowej StraŜy 
PoŜarnej w Sławnie musiał wprowadzić zmiany zgodnie z 
rozporządzeniem Ministra Spraw Wewnętrznych , które obowiązują  od 
1-go marca 2007 roku.  Tu nie było absolutnie Ŝadnej dyskusji. Na 
wyŜszym szczeblu zapadły decyzje, które naleŜało wykonać. Zarówno 
Komendant Wojewódzki, jak i Powiatowy PSP występowali trzykrotnie z 
pismami, aby przywrócić stan poprzedni, ale bez rezultatu. Wszystkie 
powiaty na terenie  naszego województwa  są w takiej samej sytuacji. 
Rzeczywiście w przypadku wystąpienia dwóch lub więcej zdarzeń w 
tym samym czasie straŜ poŜarna nie jest w stanie obsłuŜyć tych 
wypadków. Skuteczność działania ratowników w liczbie: 4 jest 
faktycznie mała. Przede wszystkim po otrzymaniu zgłoszenia 
podejmowane są przez dowódcę działania rozpoznawcze. Następnie 
alarmowane są najbliŜsze jednostki Ochotniczych StraŜy PoŜarnych. 
Dlatego tak waŜny jest tryb szkolenia i wyposaŜenie tych jednostek. Na 
pytanie czy jest moŜliwość zwiększenia etatów w straŜy w Darłowie, p. 
K.Pietruszka odpowiedział: „niestety nie wiem”. Cały czas są  
prowadzone rozmowy z Komendantem Wojewódzkim PSP. Absolutnie 
nikt nie moŜe zmusić ochotników do udziału w zdarzeniu. Jest 
generalna zasada, Ŝe w chwili zdarzenia jak ktoś jest w domu to 
uczestniczy w poŜarze. Na zakończenie wypowiedzi Zastępca 
Komendanta podkreślił, Ŝe jeŜeli  Minister SW podjął decyzje, które 
zostały zawarte w rozporządzeniu, to naleŜało się do tego dostosować, 
bez Ŝadnych odstępstw. 

 
• p. Piotr Skoczek – Sołtys Dobiesławia: we wsi odbyło się 5-go marca 

zebranie, na którym był dzielnicowy. Problemem tej miejscowości 
ostatnio są : plagi kradzieŜy na cmentarzu, wybijanie  szyb, niszczenie 
skrzynek pocztowych i znaków drogowych.  Sołtys bardzo poprosił o 
patrole policyjne, szczególnie w soboty i niedziele wieczorami. Chodzi 
nawet o postraszenie. 

 
• Odp. p. Artur śyluk – Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w 

Darłowie: w jak najkrótszym czasie dotrze pomoc i będzie interwencja. 
 

• p. Joanna Jasińska – Sołtys śukowa Morskiego: poprosiła o 
interwencję Policji w związku z pijaństwem na przystankach. Ponadto 
za jej domem odbywa się nielegalna sprzedaŜ alkoholu, moŜna nawet 
powiedzieć, Ŝe znajduje się tam melina na duŜą skalę.  Poprosiła o 
częstsze patrole policyjne, szczególnie wieczorem. Zgłaszała do 
komisariatu pogryzienie kobiety przez psa, ale niestety nie było 
odzewu. 

 
• Odp. p. Artur śyluk – Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w 

Darłowie: niestety na sesji  nie mógł odnieść się do problemów  
przedstawionych przez p. Sołtys śukowa Morskiego. Obiecał, Ŝe na 
pewno to sprawdzi i zainterweniuje.  
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• p. Kazimierz Grzybak – Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji w Dąbkach:   na placu przed Ośrodkiem zostały staranowane 
dwie lampy oświetleniowe. Po sobocie i niedzieli przed GOSiRem  
pozostają całe sterty butelek. Poprosił o zwrócenie uwagi przez 
policjantów na ten teren, poniewaŜ mogą zostać staranowane 
zaparkowane samochody wczasowiczów przyjeŜdŜających do ośrodków 
wypoczynkowych.  

 
• p. Wanda Hańczaryk – Sołtys Cisowa: poinformowała, Ŝe niestety nie 

zna dzielnicowego. Według niej dzielnicowy powinien mieć częsty 
kontakt z sołtysami w gminie, szczególnie podczas sezonu letniego . 
Tego problemu nie ma z funkcjonariuszami StraŜy Granicznej. 

  
• p. Zbigniew Stebliński – Sołtys Bobolina: zgłosił problem sprzedaŜy 

alkoholu nieletnim w tej nadmorskiej miejscowości, szczególnie w 
czasie sezonu. Jednego z nich p. Sołtys nawet wylegitymował.  Po 
spoŜyciu alkoholu ci młodzi ludzie dokonują dewastacji ławek, 
śmietników itp. Mówca poprosił o większy kontakt z dzielnicowym oraz 
o częstsze wizyty policjantów, szczególnie w weekendy.  
Funkcjonariusze StraŜy  Granicznej przyjeŜdŜają często, co zasługuje 
na słowa pochwały. 

  
• p. Mieczysław Wrona – Sołtys Nowego Jarosławia: zgłosił problem 

plagi psów w tej wsi. Zarówno dorośli, jak i dzieci boją się o swoje 
zdrowie i Ŝycie. 

 
• p. Kazimierz Kołtun – Sołtys Porzecza: poprosił równieŜ o częstsze 

wizyty policjantów, poniewaŜ w tej miejscowości kierowcy urządzają 
sobie tory wyścigowe. Potrafią  rozpędzać swoje samochody do 
prędkości ok. 120 km/h. Stwarza to wielkie zagroŜenie dla 
mieszkańców oraz ich dzieci. 

 
• p. Emilia Gafka – radna: skierowała słowa podziękowania do 

Komendantów Policji w związku z interwencją dzielnicowego w tej 
miejscowości. Sprawa dotyczyła chłopca i dzielnicowy załatwił to w 
sposób bardzo pedagogiczny i najwaŜniejsze, Ŝe skuteczny. 

  
• p. Jan Małecki – radny: podkreślił, Ŝe w czasie sezonu letniego nadal 

trzeba współpracować z Policją, aby w dalszym ciągu były skierowane 
dodatkowe patrole policyjne, szczególnie do miejscowości 
nadmorskich. Rzeczywiście podczas wakacji widać tych policjantów i 
dlatego jest spokój. Radny bardzo podziękował wszystkim 
odpowiedzialnym osobom, a szczególnie patrolującym  ulice  
policjantom. 
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• p. Artur śyluk – Zastępca Komendanta Komisariatu  Policji w 
Darłowie: trudno się odnieść do tych wszystkich zgłoszonych 
problemów w chwili obecnej, poniewaŜ jest to informacja podana z 
opóźnieniem. Zaapelował do wszystkich radnych, sołtysów, 
mieszkańców, aby wszelkie zdarzenia zgłaszane były na bieŜąco, wtedy 
będzie podjęta interwencja. JeŜeli dzieje się coś złego, to nie naleŜy bać 
się telefonować. MoŜna to zrobić nawet anonimowo. DyŜurny ma 
obowiązek wysłania patrolu lub podjęcia interwencji.  Podczas trwania 
weekendów Policja jest w stanie zabezpieczyć dwa patrole. Mówca 
zgodził się z uwagą, Ŝe dzielnicowy powinien się spotykać i na bieŜąco 
współpracować z sołtysami.     

 
   
• p. Mikołaj Kaczanowicz – Komendant StraŜnicy StraŜy Granicznej w 

Darłowie: podziękował wszystkim przedmówcom za miłe słowa 
skierowane do funkcjonariuszy straŜy granicznej. Poinformował 
ponadto, Ŝe został wyznaczony funkcjonariusz do współpracy z 
sołtysami. Do wszystkich zgłoszonych dzisiaj problemów na pewno się 
ustosunkuje. Na pewno patrole w Porzeczu i w Dobiesławiu będą 
dłuŜsze. Placówka w Darłowie ma 60 funkcjonariuszy. Patrole 
zaczynają się i kończą w Darłowie. Na  zakończenie Pan Komendant 
podziękował władzom gminy , szczególnie Wójtowi p. Franciszkowi 
Kupraczowi za bardzo dobrze układającą się współpracę.  Poprosił 
równieŜ  władze samorządowe  o pomoc w zakupie paliwa, w miarę 
posiadanych moŜliwości. 

 
• p. Artur śyluk – Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w 

Darłowie: podsumowując powiedział, Ŝe praca policji to nie tylko 
zadania prewencyjne, ale cała praca dochodzeniowo-śledcza i 
procesowa i postępowanie odwoławcze. Wszystkie te zadania są ściśle 
określone przepisami prawa, na które policja nie ma wpływu. Pan 
Komendant podziękował bardzo serdecznie Panu Przewodniczącemu i 
Panu Wójtowi  za zaproszenie na dzisiejszą sesję oraz  za  całoroczną, 
ścisłą współpracę.     

 
     
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak ogłosił 10 
minutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie: 
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Ad.8. CZAS DLA SAMORZĄDU. 
 
Na sesji sołtysi złoŜyli wnioski w następujących sprawach: 
 

• p. Tadeusz Sydor – Sołtys Wicia w sprawie (zał. Nr 17): 
• wymiany słupa energetycznego przy ul. Wczasowej 2 w Wiciu, 
• oznaczenia  wszystkich hydrantów z powodu uszkodzeń przez kosiarkę 

rotacyjną GZUP-u, 
• usunięcia przecieku wody z sieci przy ul. Słonecznej naprzeciwko 

ośrodka RAF-MIL-u, 
• przełoŜenia płyt jomb na ul. Bałtyckiej, 
• załoŜenia 2 lamp przy ul. Bałtyckiej, 
• oczyszczenia rowu melioracyjnego od działki nr 20 do Ośrodka 

„Bydgoszcz”, 
• załoŜenia tablicy informacyjnej przy skrzynkach pocztowych. 
 
• p. Jadwiga Solecka – Sołtys Wiekowic w sprawie (zał. Nr 18): 
• dalszej budowy boiska sportowego w Wiekowicach  
• interwencji w Zarządzie Dróg dot. naprawy drogi biegnącej przez wieś, 
• zajęcia się sprawą psów. 
 
• p. Zbigniew Stebliński – Sołtys Bobolina w sprawie (zał. Nr 19): 
• naprawy drogi  z duŜych płyt betonowych (przełoŜenie po podsypaniu 

Ŝwirem)  po robotach kanalizacyjnych – droga w kierunku plaŜy. 
• ułoŜenia płyt „jomb” na drogach osiedlowych (płyty wcześniej 

zgromadzone). 
• p. Małgorzata Janicka – Sołtys Kopnicy w sprawie (zał. Nr 20): 
• zrobienia drogi od stołówki do posesji p. Janickich, 
• zrobienia drogi bocznej od stołówki do posesji p. Pawluczenko, 
• załoŜenia dwóch przepustów koło posesji p. Krysińskiej, 
• załoŜenia ławki na przystanku autobusowym. 
 
• p. Wanda Hańczaryk w sprawie (zał. Nr  21): 
• naprawy  tłuczniem drogi międzywioskowej, 
• naprawy drogi Trzmielewo, 
• naprawy oświetlenia w Cisowie, 
• postawienia lamp na skrzyŜowaniu drogi z asfaltu do Trzmielewa, 
• czyszczenia rowów, 
• wymiany ławek i stołów na krzesła i nowe stoliki w świetlicy w Cisowie 

oraz zakupu biurek pod komputery.   
 
Kierownik Powiatowego Biura Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa p. 
Włodzimierz  Błaszczak: zwrócił się z apelem do wszystkich radnych, sołtysów i 
mieszkańców gminy o składanie wniosków obszarowych. Ostateczny termin upływa 15-go 
maja br. Dla  
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spóźnialskich jest jeszcze możliwość złożenia wniosku do 9-go czerwca br, ale opóźnienie 
będzie skutkować sankcją pomniejszenia płatności o 1%. Rolnik może wnieść zmiany do 
złożonego wniosku do końca maja br, bez żadnych sankcji. Od tego roku zmieniają się 
zasady wypełniania wniosków. Zasady są bardzo skomplikowane, w związku z czym 
odbywały się  na ten temat szkolenia audiowizualne. Jeżeli wniosek jest bardziej obszerny 
to mogą pojawić się pewne komplikacje. Dlatego tak ważne jest, aby rolnicy jak najszybciej 
zgłaszali się do biura agencji, ponieważ w tej chwili pracownicy mogą jeszcze pomóc 
rolnikom. Pod koniec terminu przyjmowania wniosków, takiej możliwości nie będzie. Jeżeli 
grunt zostanie źle sklasyfikowany to od tego roku można się pozbawić płatności  do części  
działki lub do całości. Mówca poprosił wszystkich zainteresowanych o uważne przeczytanie 
instrukcji przed wypełnieniem wniosku. Można też skorzystać z usług Ośrodka Doradztwa 
Rolniczego, co prawda wypełniają wnioski za odpłatnością, ale robią to dobrze. Bardzo 
ważne jest złożenie wniosku w jak najszybszym terminie, ponieważ  pracownicy agencji 
muszą taki  wniosek przejrzeć, wprowadzić go do systemu i jeżeli wyjdzie błąd to do końca 
maja br będzie jeszcze czas na wniesienie poprawek. Dużym ułatwieniem będzie dopisanie 
na wniosku aktualnego numeru telefonu, co umożliwi bardzo szybki kontakt z rolnikiem. W 
chwili obecnej dziennie  wnioski składa ok. 30 osób. Później może być to 50-100 osób 
dziennie, także nie będzie czasu na weryfikację. Ustawowy termin wypłaty środków 
finansowych upływa z dniem 30 czerwca br. Agencja niestety nie ma żadnego wpływu na  
późniejsze przelewanie pieniędzy na konta indywidualne rolników. Na zakończenie 
Kierownik Powiatowego Biura Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa p. 
Włodzimierz Błaszczak zaprosił wszystkich zainteresowanych do biura w Darłowie.  
 
p. Piotr  Skoczek – Sołtys Dobiesławia: w październiku 2007 roku otrzymał pismo w sprawie 
propozycji sprzedaży lokalu po byłym ośrodku zdrowia w Dobiesławiu. Rada Sołecka tej wsi 
dała swoje propozycje wykorzystania tego obiektu np. na klub seniora, dla koła gospodyń 
wiejskich, na kawiarenkę internetową dla młodzieży lub na zorganizowanie przedszkola 
wiejskiego. Według mieszkańców nakład inwestycyjny adaptacji tego budynku  nie 
powinien przekroczyć 50 tys. zł. W dniu 3 marca 2008 roku sołtys otrzymał odpowiedź od 
Wójta, że w/w propozycje rady sołeckiej i mieszkańców nie będą realizowane ze względu na 
brak środków finansowych. Sołtys podkreślił, że wolą mieszkańców jest pozostawienie tego 
budynku w gminie. Budynek jest murowany, usytuowany w centrum wsi i mógłby służyć 
mieszkańcom. Wobec powyższego Rada Sołectwa Dobiesławia zaopiniowała negatywnie 
propozycję sprzedaży tego obiektu w trybie przetargu nieograniczonego. Następnie  sołtys i 
przedstawiciele  rady sołeckiej   
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zostali poproszeni  na posiedzenie Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia   w dniu 17 
marca br. , na którym Wójt poinformował o decyzji sprzedaży tego budynku. Nie liczą się 
tutaj pieniądze, ale to żeby się w tym budynku coś działo. Zadeklarował pomoc 
mieszkańców w odnowieniu tego obiektu. Potrzebne jest ok. 50 tys. zł na materiały 
remontowe. Wieś i jej mieszkańcy wyrażają zdecydowany sprzeciw w stosunku do 
sprzedaży w/w budynku w Dobiesławiu. 
 
p. Tadeusz Sydor – Sołtys Wicia: właściciele ośrodków wczasowych stwierdzili, że nie będą 
zbierać opłaty klimatycznej, ponieważ parę lat temu jak rezygnowano z jej pobierania to 
został znacznie podwyższony podatek od nieruchomości. Wszyscy uważają, że należy 
trochę zainwestować w tą miejscowość, a nie tylko brać pieniądze. Wicie to  miejscowość  
lat 60-siątych. W ubiegłym roku ze sprzedaży mienia gmina uzyskała 5 mln zł z tego rejonu, 
w tym roku planuje się ok. 1 mln zł. Sołtys zaproponował, aby zrobić zebranie w Wiciu z 
Wójtem, radnymi, specjalistą od wody i kanalizacji oraz mieszkańcami i inwestorami Wicia. 
Mówca zgłosił problem ze słupem energetycznym.   
 
p. Zbigniew Stebliński – Sołtys Bobolina: w imieniu mieszkańców i swoim zwrócił się 
przede wszystkim do radnych z prośbą o nie podejmowanie decyzji o sprzedaży działki 
120/24 w Bobolinie. Są jeszcze inne tereny gminne, które można zaproponować do 
sprzedaży. Po pierwsze :  ok. 12 ha za tzw. Podkową Leśną .  Po drugie ok. 1 ha 60 arów za 
pensjonatem „Bursztyn” p. Ślepko. Sołtys zaapelował o pozostawienie w/w działki w 
zasobach gminnych, ponieważ jest to ostatnia działka mogąca służyć mieszkańcom. Nie 
można się tego terenu pozbywać, tym bardziej że ma być zmieniany plan 
zagospodarowania przestrzennego dla całej strefy uzdrowiskowej. Mówca zawnioskował o 
poprawę stanu drogi prowadzącej do morza, w związku z tym że pozapadały się płyty 
(wystarczy dźwig, żeby podnieść płyty). Tą drogę trzeba poprawić , najlepiej przed 
sezonem, bo jest ona dla wszystkich. Sołtys zaproponował zniesienie znaku zakazującego 
wjazd, wykonanie pobocza z płyt oraz parkingu. W związku z otrzymanym od Wójta 
pismem dotyczącym gazyfikacji, Sołtys zapytał czy jest to inwestycja realna?  
 
p. Mieczysław Jączek – radny: zasygnalizował sprawę nieetycznego zachowania się lekarza 
POZ p. dr Zbigniewa Deca, który pełnił dyżur w ramach nocnej podstawowej opieki 
zdrowotnej w Darłowie w ubiegłą niedzielę. Państwo Paterscy z Sińczycy pojechali z 8-
letnim dzieckiem, mającym ok. 40° C temperatury do Darłowa. Pełniący w tym czasie dyżur 
dr Dec nie zbadał nawet dziecka. Małżonkowie pojechali z chorym dzieckiem  po pomoc do 
Koszalina, gdzie ją uzyskali. Takie zachowanie  
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lekarza podstawowej opieki zdrowotnej godne jest napiętnowania – podsumował radny.  
 
p. Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo w odpowiedzi p. Piotrowi Skoczek 
powiedział : sprawa sprzedaży budynku po byłym ośrodku zdrowia w Dobiesławiu będzie 
rozpatrywana na dzisiejszej sesji w punkcie: 22 porządku obrad. Obecnie lokal stoi pusty. 
Obiekt został przekazany gminie przez Starostwo Powiatowe na cele służby zdrowia. Były 
podejmowane w tym temacie wielokrotne próby uruchomienia podstawowej opieki 
zdrowotnej, ale bez rezultatu. Wójt podkreślił, że nie widzi możliwości funkcjonowania tego 
co proponuje Rada Sołecka Dobiesławia. Na bieżące wydatki , na utrzymanie   20 świetlic, 
urzędu i oraz szkół gmina potrzebuje ok. 2 milionów złotych miesięcznie, nie mówiąc o 
inwestycjach. Szacunki, które podaje p. Piotr Skoczek – Sołtys Dobiesławia, że na adaptację 
tego budynku wystarczy ok. 50 tys. zł są mocno zaniżone.  Funkcjonują świetlice wiejskie w 
Dobiesławiu, Wiekowie i Wiekowicach, i to z dużym powodzeniem. Nie ma więc potrzeby 
tworzenia czegokolwiek nowego. Jeżeli ktoś kupi ten budynek to zostanie on na pewno 
zagospodarowany. W budynku mieszka u góry lokator, który zgodnie z prawem będzie miał 
możliwość wykupu swojego lokalu  wraz z częściami wspólnymi w trybie bezprzetargowym, 
z możliwością rozłożenia płatności na raty. Należy więc wydzielić wspólny teren , oraz teren 
dla przyszłego nabywcy. Kolejną sprawą jest sprzedaż dwóch garaży. Według szacunków 
Wójta same operaty mogą kosztować ok. 60-70 tys. zł.  Jak będzie załatwiona 
dokumentacja, to przetarg zostanie ogłoszony zgodnie z obowiązującym prawem.   
W  odpowiedzi  Sołtysowi Wicia , Wójt powiedział, że nie ma problemu aby radni i on 
osobiście uczestniczyli w zebraniu wiejskim, poprosił tylko o wcześniejsze powiadomienie o 
terminie. Obecnie bardzo ważną sprawą jest zaopatrzenie tej miejscowości w wodę. 
Dokumentacja na zasilanie w wodę jest skończona. Wykonywać pracę będzie Gminny 
Zakład Użyteczności Publicznej. Przygotowana jest również dokumentacja na drogi w 
Wiciu, ale  nie jest winą Wójta, że Urząd Marszałkowski nie ogłasza jeszcze naborów na 
składanie wniosków o środki unijne. Sprawa słupa energetycznego zostanie przez Wójta 
zgłoszona w trybie awaryjnym, w związku z zagrożeniem zdrowia i życia. W sprawie opłaty 
klimatycznej obowiązuje uchwała rady gminy i wszyscy muszą się do niej zastosować. Jeżeli 
coś chce się zrobić to te drobne pieniądze też trzeba zebrać. W odpowiedzi radnemu 
Mieczysławowi Jączek , Wójt podkreślił, że takie naganne zachowania lekarzy należy 
napiętnować, dlatego po przyjęciu protokołu z sesji przez radę gminy przekaże sprawę do 
Narodowego Funduszu Zdrowia w Szczecinie. Obowiązkiem lekarza dyżurnego było 
zbadanie chorego dziecka i to nie podlega żadnej dyskusji. Poprosił o zgłaszanie podobnych 
przypadków,  
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po to by informować opinię publiczną . W odpowiedzi Sołtysowi Bobolina, Wójt 
powiedział że na ostatniej sesji głosowanie dotyczące sprzedaży działki nr 120/4 w Bobolinie 
nie zostało rozstrzygnięte. W planie zagospodarowania przestrzennego działka ta jest 
oznaczona symbolem MU-1 – teren zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciążliwych oraz 
produkcji rolnej. Wójt  podkreślił, że działa zgodnie z literą prawa. Gmina i Zakład 
Gazowniczy w najbliższym czasie podpiszą porozumienie. Wstępne uzgodnienia są takie, że 
gmina wykonałaby projekt przesyłu gazociągu (koszt. Ok. 60 tys. zł), natomiast Zakład 
Gazowniczy wykonałby instalację. Gazociąg obejmowałby miejscowości: Darłowo-Rusko 
oraz Dąbki-Bobolin. Jest zaprojektowany rurociąg gazowy z Darłowa do Ruska i ta 
dokumentacja będzie wykorzystana. Realny termin wykonania gazociągu to rok 2010. W 
sprawie  płyt jombo Wójt powiedział, że jest ogłoszony przetarg na   ich ułożenie. W dniu 
jutrzejszym zapadnie rozstrzygnięcie. W pierwszej kolejności zostaną  zrobione te drogi, 
przy których płyty są złożone, szczególnie w miejscowościach nadmorskich. Dodatkowo w 
dniu dzisiejszym przedłożony jest projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie, w którym 
zaproponowana jest dodatkowo kwota 500 tys. zł na ułożenie płyt i zakup nowych. Po 
rozstrzygnięciu przetargu, uchwaleniu przez radę w/w uchwały prace zostaną rozpoczęte.    
 
p. Tadeusz Sydor – Sołtys Wicia: w ubiegłym roku sezon rozpoczął się 15-go  czerwca, a 
ratownicy nie mieli gdzie mieszkać. Po co wynajmować ten budynek dla wczasowiczów. 
Jeżeli ratownicy będą mieli lepsze warunki do zamieszkania to na pewno przyjadą.  
 
p. Kazimierz Grzybak – Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Dąbkach: 
poprosił Sołtysa Wicia o bardziej rzetelne i uczciwe  przekazywanie informacji, szczególnie 
dla opinii publicznej. Ratownicy w Wiciu mają zabezpieczone pomieszczenie wystarczające 
dla ich potrzeb. Ale ratownicy chcą przyjeżdżać z dziewczynami i z innymi osobami 
towarzyszącymi, stąd ten problem. Chcą mieć przy okazji wczasy za darmo.  Gminny 
Ośrodek Sportu i Rekreacji musi zajmować się wynajmem  pokoi  na sezon dla 
wczasowiczów, ponieważ te 15-20 tys. zł to są pokaźne środki finansowe , które potem są 
przeznaczane na inne potrzeby , chociażby na wypłaty dla ratowników. Pan K.Grzybak 
podał  numer służbowego telefonu: 603972913 z prośbą , aby w razie takich jednostronnych 
wypowiedzi , skontaktować się z nim bezpośrednio i wyjaśniać sprawy na bieżąco. Na 
zakończenie mówca poinformował, że na dzień dzisiejszy jest 30% nie obsadzonych 
stanowisk ratowniczych, pomimo jego osobistego zaangażowania w tą sprawę.   
     
Na tym dyskusje zakończono.  
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Ad.9. 
SPRAWOZDANIE Z REALIZACJI GMINNEGO PROGRAMU      
PROFILAKTYKI I ROZWIĄZYWNIA PROBLEMÓW    
ALKOHOLOWYCH ORAZ GMINNEGO PROGRAMU       
PRZECIWDZIAŁANIA NARKOMANII  ZA   2007 ROK. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak poinformował, że powyższe 
sprawozdanie było szczegółowo analizowane na  posiedzeniach resortowych komisji rady. 
Komisje nie wniosły żadnych uwag.  
Sprawozdanie stanowi zał. Nr  22 do niniejszego protokołu. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 
SPRAWOZDANIA Z REALIZACJI GMINNEGO PROGRAMU   PROFILAKTYKI I 
ROZWIĄZYWNIA PROBLEMÓW    ALKOHOLOWYCH ORAZ GMINNEGO PROGRAMU       
PRZECIWDZIAŁANIA NARKOMANII  ZA   2007 ROK. W głosowaniu wzięło udział 15 
radnych, głosując 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. Rada Gminy przyjęła 
sprawozdanie bez uwag. 
 
  
Ad.10.  
REALIZACJA UCHWAŁ RADY GMINY DARŁOWO ZA ROK    
2007. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak poinformował, że powyższe 
sprawozdanie było szczegółowo analizowane na  posiedzeniach resortowych komisji rady. 
Komisje nie wniosły żadnych uwag.  
Sprawozdanie stanowi zał. Nr  23 do niniejszego protokołu. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 
SPRAWOZDANIA Z REALIZACJI UCHWAŁ RADY GMINY DARŁOWO   ZA   2007 ROK. W 
głosowaniu wzięło udział 15 radnych, głosując 15 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 
Rada Gminy przyjęła sprawozdanie bez uwag. 

 
Ad. 11.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Darłowo     
na 2008 rok.  DRUK NR 17/2008. 
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka Kupracza   projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem przedstawiła p. Krystyna Kisielewska –  Skarbnik Gminy Darłowo./ 
zał. Nr 24/. 
 
 
                                                                



- 28 - 

Uzasadnienie  
   „Wójt Gminy Darłowo wniósł  o odstąpienie od realizacji zadania pn. „Przebudowa 
drogi śródpolnej Boryszewo – Bukowo Morskie”, a tym samym o nie zaciąganie 
kredytu na w/w cel. Wójt proponuje zaciągnąć kredyt w takiej samej wysokości tj. 
2 110 374 zł na: 
 
- Budowa dróg gminnych z płyt Jombo: 1 010 374 zł 
  1/ ułoŜenie płyt :  500 000 zł 
  2/ zakup płyt :  510 374 zł 
- Budowa wodociągu i kanalizacji  Wicie – Barzowice:  300 000 zł 
- Budowa wodociągu i kanalizacji Zakrzewo – Zielnowo: 300 000 zł 
- Budowa wodociągu i kanalizacji  Boryszewo - Bukowo Morskie:  500 000 zł 
 
              W związku z obowiązkiem wprowadzenia podpisu elektronicznego zachodzi 
pilna potrzeba zakupu sprzętu komputerowego dla informatyka dlatego teŜ naleŜy 
przenieść kwotę 7 000 zł z §  4210 – zakup materiałów zaplanowanych w Urzędzie 
Gminy.   
               W dniu 30 stycznia br. zostało podpisane porozumienie pomiędzy 
Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Sławnie, a Gminnym Ośrodkiem Pomocy 
Społecznej w Darłowie o realizację Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, który 
współfinansowany jest ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. Gmina 
Darłowo na ten cel otrzyma  87 394 zł. Z naszej strony naleŜy zabezpieczyć 9 711 zł. 
W związku z powyŜszym naleŜy dokonać zmian w dziale 852 i 853.          
                   
                Na realizację programu pilotaŜowego pn. „Uczeń na wsi” – pomoc w 
zdobyciu wykształcenia przez osoby niepełnosprawne zamieszkujące na terenie wsi, 
Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przyznał nam 53 000 
zł. Pierwsza pomoc zostanie udzielona niepełnosprawnym w miesiącu marcu br.   
Środki te naleŜy wprowadzić do budŜetu po stronie dochodów i wydatków. 
            Gminny Zakład UŜyteczności Publicznej zwrócił się z prośbą o zmianę 
załącznika nr 5 do uchwały budŜetowej w związku ze zwiększeniem przychodów  
i wydatków o kwotę 396 229 zł tytułem pokrycia amortyzacji środków trwałych. 
Stan środków obrotowych oraz wpłatę do budŜetu za rok poprzedni zmienia się na 
podstawie wykonania planu finansowego za rok 2007”. 

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która 
przedstawiła pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
    
                                               
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 13    głosów „za”, 2  głosy „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV/193/2008  w sprawie w budŜecie Gminy Darłowo     na 2008 
rok  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 25 /. 
 
Ad. 12.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/179/2008 
Rady Gminy   Darłowo z dnia 25 stycznia 2008 r. w sprawie 
zaciągnięcia kredytu na   finansowanie   zadań inwestycyjnych 
Gminy Darłowo.  DRUK NR 18/2008. 
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka Kupracza  projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem przedstawiła p. Krystyna Kisielewska – Skarbnik Gminy ./ zał. Nr  
26/. 
    Uzasadnienie  
„W związku z odstąpieniem od realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi 
śródpolnej Boryszewo - Bukowo Mor.”, planuje się przeznaczyć równowartość 
kredytu przeznaczoną na w/w zadanie, na budowę wodociągu i kanalizacji 
na odcinkach: Wicie- Barzowice, Zakrzewo – Zielnowo, Boryszewo – Bukowo 
Mor., oraz zakup i budowę dróg gminnych z płyt „jombo”. Wartość inwestycji  
2 110 374 zł. 
Pozostała część kredytu w kwocie  300 000, 00 zł, zgodnie z uchwałą nr 
XVI/179/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 25 stycznia 2008 r., 
przeznaczona zostanie na budowę punktów świetlnych”. 

 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która 
przedstawiła pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
                                               
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 13    głosów „za”, 2  głosy „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV/194/2008  w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/179/2008 
Rady Gminy   Darłowo z dnia 25 stycznia 2008 r. w sprawie 
zaciągnięcia kredytu na   finansowanie   zadań inwestycyjnych 
Gminy Darłowo   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / 
zał. Nr 27 /. 
 
Ad. 13.  
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu profilaktyki i   
opieki nad  dzieckiem i rodziną w latach 2008-2013 dla       
Gminy Darłowo. DRUK NR   19/2008. 
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka Kupracza projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem  przedstawiła p. Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Darłowie / zał. Nr  28/. 
Uzasadnienie  
„W związku z opracowaną strategią Integracji i Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Gminy Darłowo został opracowany program profilaktyki i opieki 
nad dzieckiem i rodziną w latach 2008 – 2013, który ma za zadanie 
wzmocnienie pozycji dziecka i rodziny na terenie gminy i jest integralną 
częścią strategii. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                                
Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia p. JANOWI RÓśYCKIEMU, który przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV /195/2008  w sprawie przyjęcia programu profilaktyki i   
opieki nad  dzieckiem i rodziną w latach 2008-2013 dla       
Gminy Darłowo  została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. 
Nr 29  /. 
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Ad. 14.  
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania  
przemocy w    rodzinie na lata 2008-2013 dla Gminy Darłowo. 
DRUK NR 20/2008. 
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka Kupracza  projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem  przedstawiła p. Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Darłowie. / zał. Nr 30/. 
Uzasadnienie  
„W związku z opracowaną strategią Integracji i Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Gminy Darłowo został opracowany program przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie na lata 2008- 2013 dla Gminy Darłowo, który ma na 
celu zmniejszenie negatywnych następstw w Ŝyciu społecznym i rodzinnym”. 
    
   
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                                
Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia p. JANOWI RÓśYCKIEMU, który przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV/196/2008  w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania  
przemocy w    rodzinie na lata 2008-2013 dla Gminy Darłowo   
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 31  /. 
    
 
Ad.15.  
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego    
wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej kategorii         
zaszeregowania w tabeli miesięcznych   stawek wynagrodzenia     
zasadniczego oraz wartości jednego punktu w     Gminnym     
Ośrodku Pomocy Społecznej w Darłowie. DRUK NR 21/2008.  
 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka Kupracza  projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem przedstawiła p. Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Darłowie. / zał. Nr  32/. 
Uzasadnienie  
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„W związku ze wzrostem inflacji oraz podwyŜszeniem minimalnego 
wynagrodzenia  za pracę obowiązującego od 01 stycznia 2008 roku w kwocie 
1.126 złotych – Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Darłowie przedkłada 
projekt uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia 
zasadniczego w pierwszej kategorii zaszeregowania w tabeli miesięcznych 
stawek wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu. 
        
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                                
Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia p. JANOWI RÓśYCKIEMU, który przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                         
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która 
przedstawiła pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV /197/2008  w sprawie ustalenia najniŜszego    wynagrodzenia 
zasadniczego w pierwszej kategorii         zaszeregowania w tabeli 
miesięcznych   stawek wynagrodzenia    zasadniczego oraz 
wartości jednego punktu w     Gminnym    Ośrodku Pomocy 
Społecznej w Darłowie  została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. / zał. Nr 33 /. 
    
 
Ad. 16.  
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe    
zaopatrzenie w  wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków.      
DRUK NR 22/2008. 
W imieniu Wójta Gminy Darłowo p. Franciszka Kupracza projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem przedstawił p. Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu 
UŜyteczności Publicznej w Dąbkach. / zał. Nr  34/. 
Uzasadnienie  
W dniu 19 lutego br. Dyrektor Gminnego Zakładu UŜyteczności Publicznej w 
Dąbkach przedłoŜył do tut. urzędu „wniosek o zatwierdzenie taryf dla 
zbiorowego  zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 
terenie gminy Darłowo na okres od 1 maja 2008 r. do dnia 30 kwietnia 2009 
r. w następujących wysokościach: 
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- zaopatrzenie w wodę: 
 

         taryfa 1 – cena za 1m³ dla odbiorców za zuŜyta wodę w ilości do 
40 m³ na     

      miesiąc wynosi – 1,78 zł netto, brutto – 1,90 zł 
         taryfa  2 – cena za 1m³  dla odbiorców  za zuŜytą wodę w ilości 

powyŜej 40m³ na miesiąc wynosi – 3,00 zł netto, brutto – 3,21 zł 
 
- odprowadzenie ścieków: 
 

         taryfa 1 – cena za odprowadzone ścieki za 1m³ dla gospodarstw 
domowych i rolnych wynosi – 3,05 zł netto, brutto – 3,26 zł 

         taryfa 2 – cena za odprowadzone ścieki za 1m³ dla zakładów 
produkcyjnych i innych wynosi 4,05 zł netto, brutto – 4, 33 zł 

 
PowyŜsze taryfy opracowano zgodnie z przepisami ustawy z dnia 7 czerwca 
2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i  zbiorowym odprowadzeniu 
ścieków (Dz. U. Nr 72,poz. 747) oraz z przepisami wykonawczymi do tej 
ustawy. 
                                                 
Ceny i stawki opłat zawarte w taryfach określono na podstawie niezbędnych 
przychodów dla prowadzenia działalności w zakresie zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie gminy Darłowo”. 
 
Dyrektor p. Marceli Glaza podkreślił, Ŝe w ciągu całego 2007 roku w/w taryfy 
nie były zmieniane, obowiązywały stawki z  2006 roku. Obecnie w związku z 
inflacją , wzrostem cen energii elektrycznej,  oraz dodatkowymi kosztami 
dotyczącymi obowiązku wykonywania analiz wody i ścieków , a takŜe 
opracowywaniem operatów wodno-prawnych na wody popłuczne, mówca 
poprosił Wysoką Radę o zatwierdzenie przedstawionych taryf.                   
     
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która 
przedstawiła pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV/198/2008  w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe   
zaopatrzenie w  wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków  została 
podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 35 /. 
    
 
Ad. 17.  
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu konsultacji 
dotyczących    podziału sołectwa Cisowo na dwa   sołectwa. DRUK 
NR 23/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 36/. 
Uzasadnienie 
„W dniu 31 stycznia 2007 r. mieszkańcy sołectwa Cisowo /„obiegowo zwani 
Cisowem Dolnym”/ złoŜyli do tut. urzędu wniosek o utworzenie odrębnego 
sołectwa pn. Cisowo Dolne. 
Niniejszy wniosek wraz z podpisami mieszkańców stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
W związku z powyŜszym Wójt Gminy Darłowo wystąpił do Rady Gminy z 
wnioskiem o podjęcie uchwały w tej sprawie”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                                
Przewodniczącemu Komisji Prawa, Opieki Społecznej i 
Zdrowia p. JANOWI RÓśYCKIEMU, który przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                         
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która 
przedstawiła pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
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Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV/199/2008  w sprawie określenia zasad i trybu konsultacji 
dotyczących    podziału sołectwa Cisowo na dwa   sołectwa   
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 37 /. 
    
 
Ad. 18.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości      
stanowiącej własność    Gminy Darłowo. (dot. działki  o nr          
geodez. 116 w Dąbkach). DRUK NR    24/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr  38/. 
Uzasadnienie 
 „ Po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Marcina Pakuła zam. Dąbki w 
sprawie sprzedaŜy bezprzetargowej działki nr 116 o powierzchni 1925 m² 
połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Dąbki, Wójt Gminy Darłowo postanowił 
przedłoŜyć propozycję projektu uchwały dot. sprzedaŜy w/w działki, ale w 
drodze przetargu. 
        W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest 
częściowo pod:  
         1. tereny zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz 
produkcji rolnej – oznaczone symbolem MU – 1     
          2. lasy – oznaczone symbolem ZL” 
 
Wójt p. Franciszek Kupracz wniósł autopoprawkę do wyŜej 
przedstawionego projektu uchwały polegającą na dodaniu słowa: 
„części działki”. Wobec powyŜszego § 1 projektu uchwały otrzymałby 
brzmienie: 
„WyraŜa się zgodę na sprzedaŜ części działki oznaczonej numerem 
geodezyjnym 116 o powierzchni 1925 m² połoŜonej w obrębie 
ewidencyjnym Dąbki, gmina Darłowo w trybie przetargu, a w razie 
negatywnego wyniku przetargu – zgodnie z art. 39 ustawy z dnia 21 
sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami (tekst jednolity 
Dz.U. z 2004 r. Nr 261 poz. 2603 z późn.zm.).” 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
przeczytał zebranym wniosek Rady Sołeckiej w Dąbkach (zał. Nr 39): 
„W imieniu mieszkańców -  Rada Sołecka  w Dąbkach zwraca się z 
prośbą o zdjęcie z porządku obrad XV sesji projektu uchwały (pkt. 18) 
w sprawie sprzedaŜy nieruchomości tj. działki o nr geodez. 116. 
Działka ta, to parking. Jedyny znajdujący się przy głównej ulicy w 
Dąbkach. Parking ten dostosowany jest , do przebywania na nim 
przejeŜdŜających zmotoryzowanych turystów. Posiada toalety i 
zadaszenie oraz podjazd do przeglądu samochodów. Teren jest  
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częściowo zalesiony i otoczony starymi wydmami. Parking 
wykorzystywany jest przez cały rok przez mieszkańców gminy, 
głównie ze względu na podjazd, a latem w szczególności na 
odpoczynek przed dalszą podróŜą, prze turystów. Na terenie tym 
znajduje się równieŜ zlewnia ścieków. Parking jest częścią integralną 
„parku” znajdującego się po drugiej stronie ulicy Turystycznej. 
Pozbywanie się jedynego parkingu w miejscowości, równoznaczne jest 
z brakiem odpowiedzialności społecznej. Prosimy o uwzględnienie 
naszego wniosku”.   
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały wraz z w/w 
AUTOPOPRAWKĄ . 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
negatywną  opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Dyskusja: 
 

• radny Józef Szymacha: wyraził ostry sprzeciw do sprzedaży działki nr 116 w 
Dąbkach. Na tej działce znajduje się parking,  dwa  zadaszone pomieszczenia , 
toalety,  przepompownia ścieków, została podciągnięta woda do tej działki . Można 
się tam zatrzymać przejazdem. Uważa, że tak atrakcyjna  działka w ogóle nie 
powinna być sprzedawana, tym bardziej że została rozpoczęta procedura zmiany 
planu zagospodarowania przestrzennego, dla wszystkich miejscowości, które 
znajdują się w strefie uzdrowiska. Należałoby się wiec wstrzymać ze sprzedażą. Jest 
to jedyna działka gminna , która pozostała w Dąbkach,  wszystkie są już w 
prywatnych rękach. Ostatnio odbyło się spotkanie na temat strategii rozwoju 
miejscowości Dąbki. Uczestnictwo radnych było niewielkie. Nikomu nie zależy na  
rozwoju tej nadmorskiej miejscowości.  

• radny Jan Małecki:  poparł przedmówcę, wyrażając sprzeciw co do sprzedaży w/w 
działki. Na tym terenie jest zieleń parkowa oraz parking. Nie ma w tej chwili się gdzie 
zatrzymać w Dąbkach, brakuje parkingów. Jeżeli rada gminy podejmie decyzję o 
sprzedaży , będzie to największy błąd. W związku z uzdrowiskiem , zmianami w 
planie zagospodarowania przestrzennego  teren ten mówca uznał za niezbędny. 
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• radny Mieczysław Jączek: w miejscowościach nadmorskich właściciele 

wykorzystują każdy metr swoich działek pod zabudowę, a gmina ma robić zieleńce , 
drogi, chodniki i  parkingi ogólnodostępne za własne środki. W Bobolinie i w 
Dąbkach powstaje las brzydkich  domków, ale właściciele nie myślą o zapewnieniu 
swoim gościom parkingów. Myślą tylko o biznesie. Ze sprzedaży działek najlepiej 
żeby wszystkie pieniądze były inwestowane w nadmorskie tereny. A co mają 
powiedzieć mieszkańcy innych miejscowości gminy, czy im się już nic nie należy?  W 
innych częściach gminy nie są potrzebne drogi czy chodniki? Radny wyraził 
jednoznacznie aprobatę co do sprzedaży działki nr 116 w Dąbkach. 

• radny Szymon Krawczuk: rzeczywiście w nadmorskich miejscowościach gminy 
powstaje las szpecących domków. Ale nad morze nie przyjeżdżają tylko 
wczasowicze , również nasi mieszkańcy z innych miejscowości gminy odwiedzają 
Dąbki i  Bobolin i niestety nie mają gdzie zaparkować swoich samochodów. Radny 
wyraził zdecydowany sprzeciw w stosunku do sprzedaży działki nr 116 w Dąbkach. 

• Wójt p. Franciszek Kupracz: właściciele działek, którzy otrzymują zgodę na budowę 
domków letniskowych muszą zapewnić miejsca parkingowe dla swoich gości. Gmina 
nie ma żadnego wpływu na wydawane pozwolenia na budowę przez Starostwo 
Powiatowe. W trakcie budowy Starostwo nie może rozliczać budowy, dopiero po jej 
zakończeniu. Gmina będzie bardzo skrupulatnie egzekwować podatki od tych 
domków.  Przy tej ulicy w Dąbkach przewidziane są parkingi, tylko trzeba je zrobić. 
Na działce 116 w Dąbkach nie ma żadnego parkingu, ponieważ nie są  spełnione 
wymogi techniczne. Jest to miejsce do krótkotrwałego postoju na 2-3 samochody. O 
to miejsce trzeba dbać. Problematycznym jest dla gminy również ogólnodostępny  
kanał samochodowy . Pytanie jest bardzo ważne: kto będzie odpowiadał jak się coś 
stanie przy korzystaniu z tego kanału? Gmina? Teren ten wymaga 
zagospodarowania .Według mówcy  najlepiej o to zadba nowy właściciel.  Parkingi 
powinny być przy przejściach na plażę. W strefach A i B uzdrowiska parkingów nie 
będzie.   Wójt na zakończenie podkreślił, że w dalszym ciągu podtrzymuje projekt w 
sprawie sprzedaży działki 116 w Dąbkach  wraz z w/w autopoprawką  w trybie 
przetargu nieograniczonego.  Ponadto teren ten w planie zagospodarowania 
przestrzennego przeznaczony jest pod zabudowę mieszkaniową i usługi 
nieuciążliwe, także wszystko jest zgodnie z prawem.  
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Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przeczytał cały Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przeczytał cały Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przeczytał cały Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przeczytał cały 
projekt uchwały wraz z następującą autopoprawką: projekt uchwały wraz z następującą autopoprawką: projekt uchwały wraz z następującą autopoprawką: projekt uchwały wraz z następującą autopoprawką: „ § 1:  
„WyraŜa się zgodę na sprzedaŜ części działki oznaczonej numerem 
geodezyjnym 116 o powierzchni 1925 m² połoŜonej w obrębie 
ewidencyjnym Dąbki, gmina Darłowo w trybie przetargu, a w razie 
negatywnego wyniku przetargu – zgodnie z art. 39 ustawy z dnia 21 
sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami (tekst jednolity 
Dz.U. z 2004 r. Nr 261 poz. 2603 z późn.zm.).” 
Pozostałe paragrafy nie ulegają zmianie. 
        
W związku z brakiem  dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę  wraz z w/w  AUTOPOPRAWKĄ  pod głosowanie, w 
którym udział wzięło 15  radnych, głosując następująco: 11    głosów 
„za”, 3  głosy „przeciw”, 1  głos „wstrzymujący się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV /200/2008  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości      
stanowiącej własność    Gminy Darłowo. (dot. działki  o nr          
geodez. 116 w Dąbkach)  została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. / zał. Nr 40 /. 
    
 
Ad. 19.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości          
stanowiącej własność    Gminy Darłowo. (dot. działki o nr         
geodez. 120/24 2 Bobolinie). DRUK     NR 25/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 41/. 
 
Uzasadnienie 
 
     „Wójt Gminy Darłowo ponownie przedkłada propozycję projektu uchwały 
dot. sprzedaŜy działek powstałych w wyniku podziału działki oznaczonej 
numerem geodezyjnym 120/24 o powierzchni ogólnej 2,0428 ha połoŜonej w 
obrębie ewidencyjnym Bobolin, gmina Darłowo w trybie przetargu, ze 
względu na to, iŜ rada Gminy na ostatnim posiedzeniu nie zajęła 
jednoznacznego stanowiska co do sprzedaŜy w/w działki. 
 
         W planie zagospodarowania przestrzennego działka oznaczona jest 
symbolem  MU – 1 – teren  zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych  
oraz produkcji rolnej”.      
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Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak 
przeczytał zebranym dwa wnioski: 

1. Rady Sołeckiej Bobolin (zał. Nr 42) 
2. Rady Sołeckiej Dąbki (zał. Nr 43) 

Ad.1. „ W imieniu mieszkańców Bobolina, Dąbek i śukowa zwracamy 
się z prośbą o wycofanie z porządku obrad XV sesji Rady Gminy 
Darłowo projektu uchwały (pkt. 19) w sprawie sprzedaŜy 
nieruchomości t.j. działki nr 120/24 o powierzchni ogólnej 2,0428 ha 
połoŜonej przy drodze wojewódzkiej nr 203 w obrębie Bobolin, 
dotychczas uŜytkowanej jako pole namiotowe. W uzasadnieniu 
informujemy, Ŝe jest to jedyny i ostatni teren nadający się na 
kompleks rekreacyjno-sportowy lub amfiteatr dla Uzdrowiska Dąbki. 
NaleŜy równieŜ wziąć pod uwagę fakt, Ŝe Ŝadna z wyŜej wymienionych 
miejscowości uzdrowiska nie posiada ogólnodostępnego boiska 
sportowego, świetlicy środowiskowej ani Ŝadnych innych obiektów 
rekreacyjnych. Ponadto teren ten jest przeznaczony na boisko dla 
Zespołu Szkół w Dąbkach. W chwili obecnej Urząd Gminy w Darłowie 
przystępuje do opracowania nowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla stref Uzdrowiska Dąbki i do chwili jego 
sporządzenia naleŜałoby  wstrzymać się ze sprzedaŜą gruntów i 
działek gminnych na tym terenie.” 
Ad.2. „W imieniu mieszkańców Dąbek, Bobolina i śukowa Morskiego, 
zwracamy się z prośbą o zdjęcie z porządku obrad XV sesji Rady 
Gminy Darłowo projektu uchwały, dotyczącej sprzedaŜy nieruchomości 
tj. działki nr 120/24  połoŜonej w Bobolinie. Punkt obrad 19 druk nr 
25/2008. Jest to jedyna działka nadająca się na kompleks 
rekreacyjno-sportowy oraz boisko sportowe dla Zespołu Szkół w 
Dąbkach. Jedyna dla miejscowości uzdrowiskowych o powierzchni 
2.0428 ha, na której moŜna zrobić masową imprezę. W obecnej 
sytuacji kiedy wykonuje się plan przestrzennego zagospodarowania 
dla strefy Uzdrowiska, naleŜy wstrzymać się ze sprzedaŜą gruntów. 
Proszę zauwaŜyć, Ŝe Ŝadna z miejscowości nie posiada boiska 
sportowego i nie ma juŜ terenów w Dąbkach, które moŜna by 
wykorzystać do celów sportowych. Skutki takich sprzedaŜy są 
nieodwracalne. Biorąc powyŜsze pod uwagę prosimy o wycofanie 
punktu 19 z porządku obrad. Przypominamy, Ŝe na sesji styczniowej 
Radni zdecydowali o nie sprzedawaniu tego terenu, mając na uwadze 
dobro społeczne. Ponowne wnoszenie tego projektu świadczy o presji 
wywieranej na Radnych w celu zmiany stanowiska w w/w temacie. 
Prosimy o uwzględnienie naszego wniosku”. 
  
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Dyskusja: 

• radny Józef Szymacha: wyraził ostry sprzeciw w stosunku do propozycji sprzedaży 
działki nr 120/24 w Bobolinie. Uzdrowisko Dąbki i Bobolin nie mają terenu. Brak jest 
boiska. Działka ta jest położona w centralnym punkcie, więc byłyby możliwości 
zorganizowania wspólnej imprezy , zawodów dla  mieszkańców Dąbek, Bobolina i 
przyjeżdżających na ten teren wczasowiczów. Na  tym terenie planowane było 
boisko. Radny podtrzymuje cały czas swoje stanowisko, żeby nie sprzedawać tak 
atrakcyjnego terenu.  Należałoby poczekać do zmiany planu zagospodarowania 
przestrzennego całego terenu uzdrowiska. Sprzedaż w chwili obecnej tak atrakcyjnej 
działki będzie wielkim błędem.   

• Wójt p. Franciszek Kupracz : jest to rzeczywiście bardzo atrakcyjny teren. W planie 
zagospodarowania przestrzennego przeznaczony jest pod zabudowę mieszkaniową, 
usługi nieuciążliwie oraz częściowo produkcję rolną. Gminie potrzebne są środki 
finansowe na zaplanowane inwestycje. Wójt  dalszym ciągu podtrzymał propozycję 
sprzedaży działki 120/24 w Bobolinie, ostateczną decyzję pozostawiając w gestii 
rady gminy. 

 
    
W związku z brakiem  dalszych   głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, 
głosując następująco: 11    głosów „za”, 3  głosy „przeciw”, 1  głos 
„wstrzymujący się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV/201/2008  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości          
stanowiącej własność    Gminy Darłowo. (dot. działki o nr         
geodez. 120/24 2 Bobolinie)  została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. / zał. Nr 44  /. 
                                                     
Ad. 20.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości       
stanowiącej własność    Gminy Darłowo. (dot. działki o nr        
geodez. 278/30 w Bobolinie). DRUK NR 26/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr  45/. 
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Uzasadnienie 
       „ Po zapoznaniu się z wnioskiem Pana Stefana Kokocińskiego zam. 
Koszalin w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej działki nr 278/30 o 
powierzchni 743 m² połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Bobolin, Wójt Gminy 
Darłowo postanowił przedłoŜyć pod obrady  Rady Gminy Darłowo propozycję  
uruchomienia  procedury  sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej działek 
powstałych w wyniku  podziału działki oznaczonej  numerem geodezyjnym 
278/30 o pow. 743m², połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Bobolin, 
stanowiącej własność Gminy Darłowo w trybie bezprzetargowym na rzecz 
właścicieli  przyległych działek oznaczonych numerem  geodezyjnym  278/60 
i 278/61, celem poprawienia warunków ich zagospodarowania. 
Zgodnie z mapą i zapisem w ewidencji gruntów działka nr 278/30 nie 
posiada dostępu do drogi publicznej. 
       W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest 
częściowo pod: 
1. teren zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji rolnej 
o maksymalnym w. i. z. 0,75 – oznaczona symbolem MU-1”. 
 
 
Wójt p. Franciszek Kupracz wniósł autopoprawkę do w/w projektu 
uchwały. Paragraf 1 tej uchwały otrzymałby brzmienie: „WyraŜa się 
zgodę na sprzedaŜ działki oznaczonej numerem geodezyjnym 278/30 o 
powierzchni 743 m² połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Bobolin, gmina 
Darłowo w trybie przetargu nieograniczonego – zgodnie z art. 39 
ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami 
(tekst jednolity Dz.U. z 2004 r. Nr 261 poz. 2603 z póŜn.zm.).” 
    
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały, ale w trybie przetargu 
ograniczonego. SprzedaŜ działki 278/30 o pow. 743 m² w 
Bobolinie powinna odbyć się po jej podziale w przetargu 
ograniczonym  na rzecz trzech sąsiadujących właścicieli 
działek nr 278/61, 278/60, 278/59 .  
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały, ale w 
przetargu ograniczonym na rzecz trzech właścicieli 
sąsiadujących nieruchomości. 
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Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która 
przedstawiła pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
(sprzedaŜ działki 278/30 o pow. 743 m², po jej podziale, w 
trybie bezprzetargowym na rzecz właścicieli działek 
przyległych, oznaczonych nr 278/60 i nr 278/61, celem 
poprawienia warunków ich zagospodarowania). 
 
Dyskusja: 

• radny Jan Mikołajczyk: wyraził wątpliwości co do sprzedaŜy w/w 
działki w trybie przetargu nieograniczonego ze względu na brak 
dojazdu do tej działki. Jak to jest prawnie? Czy przyszły nabywca 
tej działki w trybie przetargu nieograniczonego nie będzie 
domagał się od gminy drogi? 

• radny Jan Małecki : wyraził pogląd, Ŝe działka 278/30 w Dąbkach 
nie moŜe być sprzedana w trybie przetargu nieograniczonego, w 
którym mogą uczestniczyć wszyscy. Do tej działki nie ma 
dojazdu. Działka powinna być sprzedana w trybie przetargu 
ograniczonego. 

• Wójt p. Franciszek Kupracz : są chętni do kupienia działki w 
trybie przetargu nieograniczonego. W związku z tym jako Wójt 
wniósł w/w autopoprawkę. O sposobie sprzedaŜy działki nr 
278/30 w Dąbkach ostatecznie zadecyduje Rada Gminy Darłowo w 
głosowaniu.   

 
Przewodniczący Rady GminPrzewodniczący Rady GminPrzewodniczący Rady GminPrzewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przeczytał cały y Darłowo p. Władysław Krakowiak przeczytał cały y Darłowo p. Władysław Krakowiak przeczytał cały y Darłowo p. Władysław Krakowiak przeczytał cały 
projekt uchwały wraz z następującą autopoprawką: projekt uchwały wraz z następującą autopoprawką: projekt uchwały wraz z następującą autopoprawką: projekt uchwały wraz z następującą autopoprawką: „ § 1: WyraŜa się zgodę 
na sprzedaŜ działki oznaczonej numerem geodezyjnym 278/30 o 
powierzchni 743 m² połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Bobolin, gmina 
Darłowo w trybie przetargu nieograniczonego – zgodnie z art. 39 
ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospodarce nieruchomościami 
(tekst jednolity Dz.U. z 2004 r. Nr 261 poz. 2603 z póŜn.zm.).” 
Pozostałe paragrafy oprócz podstawy prawnej nie ulegają zmianie. 
        
        
W związku z brakiem  dalszych  głosów w dyskusji – Przewodniczący 
poddał uchwałę wraz z w/w AUTOPOPRAWKĄ  pod głosowanie, w 
którym udział wzięło 15  radnych, głosując następująco: 13    głosów 
„za”, 0  głosów „przeciw”, 2  głosy „wstrzymujące  się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV /202/2008  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości       
stanowiącej własność    Gminy Darłowo. (dot. działki o nr        
geodez. 278/30 w Bobolinie)  została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. / zał. Nr 46  /. 
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Ad. 21.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości       
stanowiącej własność   Gminy Darłowo. (dot. działki o nr          
geodez. 23/14 w JeŜyczkach). DRUK NR    27/2008.  
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 47/. 
Uzasadnienie 
      „ Po zapoznaniu się z wnioskiem BIES GARDEN Sp. z o. o. z siedzibą  w 
JeŜyczkach w sprawie sprzedaŜy działki nr 23/14 o powierzchni 5 000 m² 
połoŜonej w obrębie ewidencyjnym JeŜyczki, Wójt Gminy Darłowo postanowił   
przedłoŜyć propozycję projektu  uchwały  dot. sprzedaŜy w/w działki w 
drodze przetargu. 
         W planie zagospodarowania przestrzennego działka oznaczona jest 
symbolem  MNU -3 – tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej, usług 
nieuciąŜliwych na działkach  nie mniejszych niŜ 2500 m².” 
    
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
    
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV/203/2008  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości       
stanowiącej własność   Gminy Darłowo. (dot. działki o nr          
geodez. 23/14 w JeŜyczkach)  została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. / zał. Nr  48  /. 
 
Ad. 22. 
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości     
stanowiącej własność Gminy   Darłowo. (dot.   nieruchomości         
zabudowanej oznaczonej nr 146 w Dobiesławiu). DRUK NR         
28/2008.  
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Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 49/. 
Uzasadnienie 
    „ Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć propozycję projektu uchwały 
dot. sprzedaŜy nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem 
geodezyjnym 146 o powierzchni ogólnej 1900 m² połoŜonej w obrębie 
ewidencyjnym Dobiesław, 
gmina Darłowo. 
            W planie zagospodarowania przestrzennego działka oznaczona jest 
symbolem MU - 1 – teren zabudowy mieszkaniowej, usług nieuciąŜliwych 
oraz produkcji rolnej”. 
Komisja przyjęła do wiadomości  pismo nr MK 7145/07/08 z dnia 
03.03.2008 r. dot. obiektu po byłym Ośrodku Zdrowia w Dobiesławie. Jest to   
odpowiedź Wójta do sołtysa sołectwa Dobiesław Pana Piotra Skoczka.  Pismo 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

    
Przewodniczący RPrzewodniczący RPrzewodniczący RPrzewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak poinformował ady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak poinformował ady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak poinformował ady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak poinformował 
zebranych, Ŝe radni otrzymali poprawiony projekt uchwały, oznaczony jako zebranych, Ŝe radni otrzymali poprawiony projekt uchwały, oznaczony jako zebranych, Ŝe radni otrzymali poprawiony projekt uchwały, oznaczony jako zebranych, Ŝe radni otrzymali poprawiony projekt uchwały, oznaczony jako 
DRUK NR 28A/2008. (zał. Nr.DRUK NR 28A/2008. (zał. Nr.DRUK NR 28A/2008. (zał. Nr.DRUK NR 28A/2008. (zał. Nr.    50505050).  Poprawki dotyczą tylko podstawy prawnej. ).  Poprawki dotyczą tylko podstawy prawnej. ).  Poprawki dotyczą tylko podstawy prawnej. ).  Poprawki dotyczą tylko podstawy prawnej.     
    § 1 tej uchwały ma brzmienie: „WyraŜa się zgodę na s§ 1 tej uchwały ma brzmienie: „WyraŜa się zgodę na s§ 1 tej uchwały ma brzmienie: „WyraŜa się zgodę na s§ 1 tej uchwały ma brzmienie: „WyraŜa się zgodę na sprzedaŜ nieruchomości przedaŜ nieruchomości przedaŜ nieruchomości przedaŜ nieruchomości 
zabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 146 o powierzchni ogólnej 1900 zabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 146 o powierzchni ogólnej 1900 zabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 146 o powierzchni ogólnej 1900 zabudowanej oznaczonej numerem geodezyjnym 146 o powierzchni ogólnej 1900 
m² połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Dobiesław, gmina Darłowo stanowiącej m² połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Dobiesław, gmina Darłowo stanowiącej m² połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Dobiesław, gmina Darłowo stanowiącej m² połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Dobiesław, gmina Darłowo stanowiącej 
własność Gminy Darłowo.”własność Gminy Darłowo.”własność Gminy Darłowo.”własność Gminy Darłowo.”    Ponadto mówca powiedział, Ŝe wszyscy radni Ponadto mówca powiedział, Ŝe wszyscy radni Ponadto mówca powiedział, Ŝe wszyscy radni Ponadto mówca powiedział, Ŝe wszyscy radni 
otrzymali kserokopiotrzymali kserokopiotrzymali kserokopiotrzymali kserokopię pisma Wójta skierowanego do Sołtysa Dobiesławia p. Piotra ę pisma Wójta skierowanego do Sołtysa Dobiesławia p. Piotra ę pisma Wójta skierowanego do Sołtysa Dobiesławia p. Piotra ę pisma Wójta skierowanego do Sołtysa Dobiesławia p. Piotra 
Skoczek  następującej treści: „W nawiązaniu do przeprowadzonych rozmów oraz Skoczek  następującej treści: „W nawiązaniu do przeprowadzonych rozmów oraz Skoczek  następującej treści: „W nawiązaniu do przeprowadzonych rozmów oraz Skoczek  następującej treści: „W nawiązaniu do przeprowadzonych rozmów oraz 
Protokołu posiedzenia Rady Sołeckiej w dniu 23.10.2007 r. , po przeanalizowaniu Protokołu posiedzenia Rady Sołeckiej w dniu 23.10.2007 r. , po przeanalizowaniu Protokołu posiedzenia Rady Sołeckiej w dniu 23.10.2007 r. , po przeanalizowaniu Protokołu posiedzenia Rady Sołeckiej w dniu 23.10.2007 r. , po przeanalizowaniu 
propozycji Rady i innych osób, kierując propozycji Rady i innych osób, kierując propozycji Rady i innych osób, kierując propozycji Rady i innych osób, kierując się moŜliwościami finansowymi Gminy, się moŜliwościami finansowymi Gminy, się moŜliwościami finansowymi Gminy, się moŜliwościami finansowymi Gminy, 
poczynaniami wykonanymi juŜ na potrzeby mieszkańców (świetlica, szkoła, poczynaniami wykonanymi juŜ na potrzeby mieszkańców (świetlica, szkoła, poczynaniami wykonanymi juŜ na potrzeby mieszkańców (świetlica, szkoła, poczynaniami wykonanymi juŜ na potrzeby mieszkańców (świetlica, szkoła, 
obiekt zabytkowy obiekt zabytkowy obiekt zabytkowy obiekt zabytkowy ––––    kościół, cmentarz, ujście wody, kanalizacja, drogi gminne itd.) kościół, cmentarz, ujście wody, kanalizacja, drogi gminne itd.) kościół, cmentarz, ujście wody, kanalizacja, drogi gminne itd.) kościół, cmentarz, ujście wody, kanalizacja, drogi gminne itd.) 
oraz dalszą  ich realizacjęoraz dalszą  ich realizacjęoraz dalszą  ich realizacjęoraz dalszą  ich realizację, nie widzę moŜliwości uruchomienia k, nie widzę moŜliwości uruchomienia k, nie widzę moŜliwości uruchomienia k, nie widzę moŜliwości uruchomienia klubu seniora w lubu seniora w lubu seniora w lubu seniora w 
tym obiekcie. Obiekt nie moŜe dalej niszczeć. Dlatego teŜ przedstawiam projekt tym obiekcie. Obiekt nie moŜe dalej niszczeć. Dlatego teŜ przedstawiam projekt tym obiekcie. Obiekt nie moŜe dalej niszczeć. Dlatego teŜ przedstawiam projekt tym obiekcie. Obiekt nie moŜe dalej niszczeć. Dlatego teŜ przedstawiam projekt 
uchwały dla Rady Gminy na sprzedaŜ obiektu. Mogę zadeklarować, Ŝe uzyskane uchwały dla Rady Gminy na sprzedaŜ obiektu. Mogę zadeklarować, Ŝe uzyskane uchwały dla Rady Gminy na sprzedaŜ obiektu. Mogę zadeklarować, Ŝe uzyskane uchwały dla Rady Gminy na sprzedaŜ obiektu. Mogę zadeklarować, Ŝe uzyskane 
środki finansowe ze sprzedaŜy zostaną przeznaczone na potrzeby mieszkańców środki finansowe ze sprzedaŜy zostaną przeznaczone na potrzeby mieszkańców środki finansowe ze sprzedaŜy zostaną przeznaczone na potrzeby mieszkańców środki finansowe ze sprzedaŜy zostaną przeznaczone na potrzeby mieszkańców 
m.in. uruchom.in. uruchom.in. uruchom.in. uruchomienie świetlicy w Wiekowie, modernizację świetlicy w Dobiesławiu, mienie świetlicy w Wiekowie, modernizację świetlicy w Dobiesławiu, mienie świetlicy w Wiekowie, modernizację świetlicy w Dobiesławiu, mienie świetlicy w Wiekowie, modernizację świetlicy w Dobiesławiu, 
Wiekowicach i Boryszewie”. (zał.. nr 51).Wiekowicach i Boryszewie”. (zał.. nr 51).Wiekowicach i Boryszewie”. (zał.. nr 51).Wiekowicach i Boryszewie”. (zał.. nr 51).    
                                                    
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
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Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
    
W związku z brakiem    głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 15  radnych, głosując 
następująco: 12    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 3  głosy 
„wstrzymujące  się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV /204/2008  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości     
stanowiącej własność Gminy   Darłowo. (dot.   nieruchomości         
zabudowanej oznaczonej nr 146 w Dobiesławiu)  została podjęta 
przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr  52  /. 
 
Ad.23.  
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad korzystania ze     
stołówek szkolnych w  tym wysokości opłat za posiłki w       
szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo. DRUK NR         
29/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 53/. 
Uzasadnienie 
„Na podstawie art. 67 a ustawy o systemie oświaty art. 67 a ust. 1 (Dz. U. z 
2004 r. Nr 256, poz. 2572, z późn. zm.) w celu wspierania prawidłowego 
rozwoju uczniów szkoła moŜe zorganizować stołówkę.     
Zgodnie z ust. 2 powyŜszego przepisu, korzystanie z posiłków w stołówce 
szkolnej jest odpłatne, ustalenie korzystania ze stołówki, w tym wysokość 
opłat ustala organ prowadzący szkołę. Z przepisów wynika równieŜ, Ŝe do 
opłat za posiłki dla uczniów nie wlicza się wynagrodzeń pracowników, 
składek naliczanych od tych wynagrodzeń oraz kosztów utrzymania stołówki. 
W związku z powyŜszym wysokość opłaty wnoszonych przez uczniów za 
posiłki winny kształtować się na poziomie kosztów zakupu surowca do  
przygotowania posiłków tzw. „wsadu do kotła” – 11,50 zł tygodniowo, 
dziennie - 2,30 zł). 
Na terenie Gminy stołówka szkolna prowadzona jest w Zespole Szkół Nr 1 w 
Dobiesławiu, w pozostałych szkołach równieŜ jest doŜywianie – posiłki są 
dowoŜone z Punktu Przygotowywania Posiłków w Bobolinie GOPS /„wsad do 
kotła” wynosi 2,30 zł średnio dziennie/. 
W związku z tym, Ŝe w Zespole Szkół Nr 1 w Dobiesławiu funkcjonuje typowa 
stołówka szkolna, przedstawienie projektu uchwały pod obrady Sesji Rady 
Gminy jest zasadne”.      
 



 
                                                                  - 46 - 

W stosunku do pierwotnej treści projektu uchwały Wójt p. Franciszek Kupracz 
wniósł autopoprawkę , która została radnym przedstawiona na DRUKU-u nr 
29A/2008. (zał. Nr  54).  
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                                
Przewodniczącemu Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej p. 
ANTONIEMU SZYNKOWSKIEMU, który przedstawił pozytywną 
opinię dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej p. EMILII GAFKA, która 
przedstawiła pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczący Rady Przewodniczący Rady Przewodniczący Rady Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przypomniał Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przypomniał Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przypomniał Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak przypomniał 
jeszcze razjeszcze razjeszcze razjeszcze raz    radnym, Ŝe głosowanie odbywa się nad projektem uchwały radnym, Ŝe głosowanie odbywa się nad projektem uchwały radnym, Ŝe głosowanie odbywa się nad projektem uchwały radnym, Ŝe głosowanie odbywa się nad projektem uchwały 
oznaczonym jako  DRUK NR 29A/2008.oznaczonym jako  DRUK NR 29A/2008.oznaczonym jako  DRUK NR 29A/2008.oznaczonym jako  DRUK NR 29A/2008.    
        
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę wraz z w/w autopoprawką pod głosowanie, w którym udział 
wzięło 15  radnych, głosując następująco: 15    głosów „za”, 0  głosów 
„przeciw”, 0  głosów „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV /205/2008  w sprawie ustalenia zasad korzystania ze     
stołówek szkolnych w  tym wysokości opłat za posiłki w       
szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo  została podjęta 
przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 55 /. 
 
Ad. 24.  
Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy      
Darłowo do nabycia   nieruchomości (dot. dz. 78/2 w Bukowie          
Morskim).  DRUK NR 32/2008. 
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr  56/. 
Uzasadnienie 
    „Wójt Gminy Darłowo po zapoznaniu się z odpowiedzią Agencji 
Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Szczecinie Jednostka  
Gospodarcza Zasobu w Karniszewicach z siedzibą w Trawicy 7 na złoŜoną 
propozycję nieodpłatnego przekazania na rzecz Gminy Darłowo działki                              
oznaczonej numerem geodezyjnym 78/3 połoŜonej w obrębie ewidencyjnym 
Bukowo Morskie postanowił przedłoŜyć  pod obrady  Rady Gminy projekt  
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uchwały w w/w sprawie. Teren proponowany do przejęcia nie stanowi wód 
płynących i częściowo jest zajęty przez obiekty i urządzenia celu publicznego. 
      W planie zagospodarowania przestrzennego działka oznaczona jest 
symbolem W – wody płynące. Jednak w związku z przystąpieniem Rady 
Gminy Darłowo do zmiany planu na w/w obszarze sprawa zostanie 
uregulowana i w/w nieruchomość  zostanie przeznaczona pod obiekty celu 
publicznego”. 
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak poinformował Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak poinformował Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak poinformował Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak poinformował 
zebranych, Ŝe w sesji uczestniczy 14 radnych, w związku z tym Ŝe radny zebranych, Ŝe w sesji uczestniczy 14 radnych, w związku z tym Ŝe radny zebranych, Ŝe w sesji uczestniczy 14 radnych, w związku z tym Ŝe radny zebranych, Ŝe w sesji uczestniczy 14 radnych, w związku z tym Ŝe radny 
Krzysztof Gliszczyński z bardzo waŜnych przyczyn zwolnił się z dKrzysztof Gliszczyński z bardzo waŜnych przyczyn zwolnił się z dKrzysztof Gliszczyński z bardzo waŜnych przyczyn zwolnił się z dKrzysztof Gliszczyński z bardzo waŜnych przyczyn zwolnił się z dalszej części alszej części alszej części alszej części 
obrad.obrad.obrad.obrad.    
    
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV /206/2008  w sprawie upowaŜnienia Wójta Gminy      
Darłowo do nabycia   nieruchomości (dot. dz. 78/2 w Bukowie          
Morskim)   została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 
57 /. 
 
Ad. 25.  
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości        
stanowiącej własność Gminy     Darłowo (dot. dz. o nr geodez.         
473/1 w Wiekowicach). DRUK NR 33/2008.     
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 58/. 
Uzasadnienie: 
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„Wójt Gminy Darłowo postanowił przedłoŜyć propozycję projektu uchwały 
dot. sprzedaŜy działki oznaczonej numerem geodezyjnym 473/1 o 
powierzchni ogólnej 0,73 ha połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Wiekowice, 
gmina Darłowo. 
       W planie zagospodarowania przestrzennego działka przeznaczona jest 
częściowo pod: 
   1. tereny zabudowy mieszkaniowe, usług nieuciąŜliwych oraz produkcji 
rolnej –       oznaczone symbolem MU – 1 
   2. tereny zabudowy produkcyjnej oraz usługowej – oznaczone symbolem  
PU 
   3. łąki, pastwiska, nieuŜytki bez zabudowy – oznaczone symbolem RZ” 
  
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV /207/2008  w sprawie sprzedaŜy nieruchomości        
stanowiącej własność Gminy     Darłowo (dot. dz. o nr geodez.         
473/1 w Wiekowicach)  została podjęta przez Radę Gminy 
Darłowo. / zał. Nr  59 /. 
 
 
Ad.26.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr      
XIII/168/2007 Rady Gminy Darłowo    z dnia 19 grudnia         
2007 roku w sprawie przystąpienia  do sporządzenia zmiany        
„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania         
przestrzennego Gminy   Darłowo. DRUK NR 34/2008. 
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Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr 60/. 
   Uzasadnienie 
   „W grudniu 2007 r. Rada Gminy Darłowo podjęła uchwały Nr 
XIII/168/2007 i Nr XIII/169/2007, w których przystąpiła  do zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Darłowo i planu    zagospodarowania  przestrzennego Gminy, dla 
części obszaru Gminy Darłowo, w tym dla części obrębu Bukowo Morskie.  
    Obręb Bukowo Morskie wchodzi w skład obszaru uzdrowiska Dąbki, dla 
którego, zgodnie z art. 38 ust. 2 ustawy z dnia 28     lipca 2005 r. o 
lecznictwie uzdrowiskowym, uzdrowiskach i obszarach ochrony 
uzdrowiskowej, (Dz. U.167,poz. 1399    z późn. zm.) istnieje konieczność  
zmiany planu, w związku z powyŜszym Rada Gminy Darłowo podjęła w 
styczniu    stosowne uchwały. Obszar obrębu Bukowo Morskie powtórzył się 
więc w uchwałach podjętych w grudniu i   styczniu,  w związku z powyŜszym 
naleŜało go wyłączyć z uchwał podjętych w grudniu 2007 r., by istniała 
moŜliwość prowadzenia dalszej procedury zmiany planu dla obszaru 
uzdrowiska”.     
    

 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
 
W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV/208/2008  w sprawie zmiany uchwały Nr      XIII/168/2007 
Rady Gminy Darłowo    z dnia 19 grudnia         2007 roku w 
sprawie przystąpienia  do sporządzenia zmiany        „Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania         
przestrzennego Gminy   Darłowo  została podjęta przez Radę 
Gminy Darłowo. / zał. Nr 61 /. 
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Ad. 27. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr      
XIII/169/2007 Rady Gminy Darłowo   z dnia 19 grudnia 2007       
roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany       
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy         
Darłowo. DRUK NR   35/2008.  
 
Wójt Gminy Darłowo p. Franciszek Kupracz przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem / zał. Nr  62/. 
Uzasadnienie 
„W grudniu 2007 r. Rada Gminy Darłowo podjęła uchwały Nr XIII/168/2007 
i Nr XIII/169/2007, w których przystąpiła  do zmiany Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Darłowo i planu  zagospodarowania  przestrzennego Gminy, dla części 
obszaru Gminy Darłowo, w tym dla części obrębu Bukowo Morskie.   Obręb 
Bukowo Morskie wchodzi w skład obszaru uzdrowiska Dąbki, dla którego, 
zgodnie z art. 38 ust. 2 ustawy z dnia 28   lipca 2005 r. o lecznictwie 
uzdrowiskowym, uzdrowiskach i obszarach ochrony uzdrowiskowej, (Dz. 
U.167,poz. 1399   z późn. zm.) istnieje konieczność zmiany planu, w związku 
z powyŜszym Rada Gminy Darłowo podjęła w styczniu   stosowne uchwały. 
Obszar obrębu Bukowo Morskie powtórzył się więc w uchwałach podjętych w 
grudniu i   styczniu,    w związku z powyŜszym naleŜało go wyłączyć z uchwał 
podjętych w grudniu 2007 r., by istniała moŜliwość prowadzenia   dalszej 
procedury zmiany planu dla obszaru uzdrowiska”.     
 
Przewodniczący Rady p. Władysław Krakowiak udzielił głosu: 
                                               
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej p. 
JANOWI MIKOŁAJCZAKOWI , który przedstawił pozytywną 
opinię komisji dot. projektu uchwały. 
 
Przewodniczącemu  Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
BudŜetu p. JANOWI FRASZKO  , który   przedstawił 
pozytywną opinię komisji dot. projektu uchwały. 
                                                        

W związku z brakiem   głosów w dyskusji – Przewodniczący poddał 
uchwałę pod głosowanie, w którym udział wzięło 14  radnych, głosując 
następująco: 14    głosów „za”, 0  głosów „przeciw”, 0  głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący p. Władysław Krakowiak ogłosił, Ŝe uchwała Nr 
XV /209/2008  w sprawie zmiany uchwały Nr      XIII/169/2007 
Rady Gminy Darłowo   z dnia 19 grudnia 2007       roku w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany       miejscowego  
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planu zagospodarowania przestrzennego Gminy  Darłowo   
została podjęta przez Radę Gminy Darłowo. / zał. Nr 63 /. 
 
Ad. 28. Wolne wnioski i zapytania. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Ad.29. Zakończenie sesji.   
 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący Rady 
Gminy Darłowo p. Władysław Krakowiak zamknął obrady XV 
sesji Rady Gminy Darłowo o godzinie 14.35 dnia 19 marca 2008 
roku. 
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